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Sobinianie 
odwołali sołtyskę 
i radę sołecką
Do świąt Bożego Narodzenia powinniśmy po-
znać nowego sołtysa i członków rady sołeckiej 
w Sobinie. Podczas ostatniego zebrania dziewięć 
głosów zadecydowało o  odwołaniu Eweliny 
Turkiewicz i ówczesnej rady sołeckiej. 

Zebranie wiejskie zorganizo-
wano z inicjatywy mieszkań-
ców sołectwa. W sobińskiej 
świetlicy zebrało się około 
150 osób. Podczas zebrania 
przeprowadzono głosowanie 
nad wnioskiem dotyczącym 
odwołania pani sołtys i rady 
sołeckiej Sobina. Dziewięć 
głosów zadecydowało o od-
wołaniu rady i sołtys Eweliny 
Turkiewicz. 
- Dziękuję pani sołtys Ewelinie 
Turkiewicz i radzie sołeckiej 
za trud i zaangażowanie, jakie 
włożyliście w pracę na rzecz 
mieszkańców Sobina – mówi 
Łukasz Puźniecki, burmistrz 
Polkowic. – To niełatwa, ale 

niezwykle ważna praca nie 
tylko na rzecz sołectwa, ale 
i całego, polkowickiego sa-
morządu. W czasie państwa 
kadencji udało się w Sobinie 
zrealizować wiele ciekawych 
i wartościowych projektów, za 
które szczerze dziękuję. 
Wybór nowego sołtysa i rady 
sołeckiej nastąpi w ciągu 30 
dni od dnia odwołania, a więc 
licząc od 17 listopada. O ter-
minie zebrania wiejskiego 
poinformujemy na gminnej 
stronie internetowej i, o ile nie 
zostanie wyznaczony termin 
wcześniejszy, w następnym 
wydaniu Gazety Polkowickiej. 

Edyta Drzymała

Co się dzieje z oświetleniem 
w gminie? Odpowiadamy, 
przypominamy 
Mieszkańcy są zdezorientowani, co się dzieje z oświetleniem w naszej gminie. 
Przypominamy, że trwa proces wyłączania części oświetlenia ulicznego. Jest to je-
den z elementów szeroko zakrojonej kampanii, której celem jest wprowadzenie 
oszczędności energii elektrycznej w polkowickim samorządzie. Wszystko po to, by 
w przyszłym roku rachunki za prąd, którego cena wzrosła kilkukrotnie, nie nad-
szarpnęły zbytnio gminnego budżetu.

O założeniach kampanii pisali-
śmy 25 października tego roku. 
Informowaliśmy wówczas, że z po-
czątkiem listopada rozpocznie się pro-
ces wyłączania jednej fazy na każdym 
obwodzie oświetleniowym w gminie. 
Najpierw prace mają dotyczyć miasta, 
a następnie sołectw. Ten proces trwa, 
zgodnie z poniższym harmonogra-
mem.

14-18 listopada:
• os. Krupińskiego
• os. Centrum/Stare miasto
• os. Sienkiewicza
• os. Dąbrowskiego/Młodych
• szafka Centralny Park
• szafka targowisko
• cmentarz ul. Spokojna

21-25 listopada:
• al. Piłsudskiego/DK3
• Polkowice Dolne – wszystkie 

szafki (minus przestawiona 
wcześniej szafka os. Owocowe/
al. Jana Pawła)

• K o m o r n i k i ,  Ta r n ó w e k , 
Pieszkowice, Dąbrowa, Żelazny 
Most – całość

28 listopada – 2 grudnia:
• pozostałe wioski – Sucha Górna, 

Nowa Wieś Lubińska, Sobin, 
Jędrzychów, Biedrzychowa, 
Trzebcz, Guzice, Żuków, 
Moskorzyn, Kaźmierzów

Referat Inwestycji, który nadzoruje 
te działania informuje jednocześnie, 
że harmonogram może ulec niewiel-
kim modyfikacjom ze względu na 
konieczność wykonania innych prac 
serwisowych lub awaryjnych, których 
nie da się zaplanować (jak na przykład 
– zabezpieczenie słupa uszkodzonego 

w wyniku zdarzenia drogowego itp.). 
Ponadto, wyżej wymieniony harmo-
nogram dotyczy wyłącznie działań na 
sieci oświetleniowej stanowiącej wła-
sność gminy – w nieco późniejszych 
terminach planowane jest wyłączanie 
oświetlenia stanowiącego własność 
Tauron Nowe Technologie.

DLACZEGO W JEDNYM 
MIEJSCU ROZŚWIETLONA 
JEST PRAWIE CAŁA ULICA, 
A W INNYCH MIEJSCACH  
NIE ŚWIECI PIĘĆ 
LATARNI?

Proces wyłączenia jednej fazy oświe-
tlenia to dopiero początek. Następnie, 
po wykonaniu tych wyłączeń w każdej 
szafce (których jest w sumie 176) będą 
dopiero prowadzone weryfikacje i suk-
cesywne sprawdzenia poszczególnych 
ulic, aby wyeliminować nierówno-
mierne rozłożenie faz (czyli może się 
okazać, że na jednej fazie podpiętych 
jest kilka kolejnych lamp i przez to 
nie świecą wszystkie w danym ciągu) 
– takie sytuacje będą rozwiązywane 
w grudniu, z czego w pierwszej kolej-
ności będą korygowane lampy związa-
ne z bezpieczeństwem na przejściach 
dla pieszych. 
– Jak widać proces ten jest bardzo 
skomplikowany. Nie można tychże 
ponad 6400 latarni, które mamy na 
terenie naszej gminy, wyłączyć, spraw-
dzić i poprzepinać w ciągu tygodnia 
czy dwóch. Musimy wszyscy uzbroić 
się w cierpliwość i zachować wszelkie 
zasady bezpieczeństwa. Za wszelkie 
utrudnienia oczywiście przeprasza-
my – mówi Roman Tomczak, rzecznik 
prasowy Urzędu Gminy Polkowice. – 
Pamiętajmy, że te wszystkie działania 
są dla naszego wspólnego dobra. Ceny 

energii w przyszłym roku mogą mocno 
nadszarpnąć nasz budżet, dlatego też 
jako samorząd robimy wszystko, aby 
zminimalizować te koszty. Borykają 
się z tym wszystkie samorządy 
w Polsce, jak i przedsiębiorstwa  oraz 
sami mieszkańcy. My zaczęliśmy od 
siebie. Pan burmistrz stosownym za-
rządzeniem zobowiązał urzędników 
do oszczędzania prądu i ciepła. Ratusz 
nie jest podświetlony, co pokazujemy 
na zdjęciach, a o co nadal w komen-
tarzach posądzają nas internauci. 
Najlepiej wybrać się na spacer do 
rynku i sprawdzić to na własne oczy. 
Zachęcamy do wzajemnego wspie-
rania się i jednoczenia w trudnych 
czasach, w których dzisiaj jesteśmy 
– dodaje.
WAŻNE! W środę 16.11.2022 roku 
rozdzwoniły się telefony w urzędzie, 
ale i gorąco było w komentarzach 
na gminnym Facebooku w spra-
wie braku prądu na terenie miasta. 
W związku z tym, wyjaśniamy, że za 
przerwy w dostawie energii odpowia-
da przedsiębiorstwo sieciowe Tauron 
Dystrybucja. Środowa awaria zasi-
lania, a więc brak prądu w mieszka-
niach i na prywatnych posesjach, jest 
tylko i wyłącznie związana z ewentu-
alnymi działaniami albo usterkami 
po stronie sieci dystrybucyjnej Tauron 
Dystrybucja, który nie ma obowiązku 
informowania Urzędu Gminy o awa-
riach. W zakresie Referatu Inwestycji 
Urzędu Gminy Polkowice jest wyłącz-
nie zarządzanie siecią oświetleniową, 
oświetlającą tereny gminne (drogi, 
ulice, place publiczne, dostawa na 
prywatne posesje czy do mieszkań już 
nie).

Edyta Drzymała
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Młodzież wybrała 
swoich reprezentantów 
Znamy skład osobowy Młodzieżowej Rady Gminy Polkowice, która 
będzie działać w imieniu młodzieży jako ciało doradcze burmistrza 
Polkowic.

To druga kadencja młodzie-
żowej rady. W wyborach, 
które odbyły się w polkowic-
kim Kinie, o głosy młodych 
rywalizowało 29 kandyda-
tów, a miejsc w radzie jest 21. 
Głosowała młodzież w wieku 
14-21 lat, zamieszkała na 
terenie gminy Polkowice. 
Uprawnionych było prawie 2 
tys. osób.
– To głównie uczniowie polko-
wickich szkół podstawowych 
oraz szkoły średniej. Wcześniej 
przeprowadzono akcję infor-
macyjną pod hasłem „Startuj 
i miej wpływ”, zachęcającą do 
kandydowania oraz czynnego 
wzięcia udziału w wyborach. 
Niektórzy kandydaci nagrali 
także swoje spoty wyborcze – 
informuje Jan Pociecha, prze-
wodniczący komisji wyborczej.
Głosowanie cieszyło się spo-
rą frekwencją. Na specjalnie 
przygotowanych ekspozy-
cjach można było jeszcze raz 
przyjrzeć się poszczególnym 
kandydatom. Głosowano 
w godz. 10-17. Po podliczeniu 
kart i stwierdzeniu ważności 
wyborów, ogłoszono wyniki. 
Podajemy je obok w kolejności 
alfabetycznej.
Teraz przed nowym składem 
rady pierwsze działania okre-

ślone statutem, w tym m.in. 
wybór przewodniczącego lub 
przewodniczącej oraz zastęp-
ców.
Z przeprowadzonych wybo-
rów i aktywności młodzieży 
zadowolony jest burmistrz 
Polkowic, dla którego rada jest 
bardzo ważnym głosem dorad-
czym.
– Wspólnie omawiamy wszyst-
kie kwestie dotyczące młodzie-
ży, dlatego bardzo się cieszę, 
że głosując młodzież wyłoniła 
kolejną kadencję rady. Kolejne 
pokolenie będzie mogło współ-
decydować o losach naszego 
miasta – uważa burmistrz 
Polkowic, Łukasz Puźniecki.
Włodarz miasta podkreślił tak-
że dotychczasową aktywność 
Młodzieżowej Rady Gminy 
i zaakcentował chęć uczestni-
czenia młodzieży w poszuki-
waniu przestrzeni dla siebie 
czy współorganizowania cie-
kawych wydarzeń.
– Te działania są odzwierciedle-
niem punktu widzenia młodzie-
ży i pozwalają tak konstruować 
politykę całego miasta, aby była 
ona przyjazna także dla tej gru-
py mieszkańców – zwraca uwa-
gę burmistrz Polkowic.
Po d s t a w ą  d z i a ł a l n o ś c i 
Młodzieżowej Rady Gminy 

Polkowice jest praca społeczna 
radnych, a celem jej działania 
są m.in. kreowanie wśród mło-
dych ludzi postaw obywatel-
skich, koordynowanie ich sa-
morządowej działalności, oraz 
pośredniczenie w kontaktach 
z władzami gminy Polkowice.

Roman Tomczak

„RoweLOVE Polkowice” 

na start 
Spytają mieszkańców o zdanie na temat bu-
dowy szlaków turystyczno-rowerowych na 
terenie gminy Polkowice podczas konsultacji 
społecznych. Będzie to inauguracja nowego 
programu burmistrza Łukasza Puźnieckiego 
„RoweLOVE Polkowice”.
– Serdecznie zapraszam do 
udziału w konsultacjach. Chcemy 
tworzyć szlaki turystyczno-rowe-
rowe wspólnie z mieszkańcami 
naszej gminy – zachęca Łukasz 
Puźniecki, burmistrz Polkowic. 
– Zaproponujemy też i omówi-
my nasze pomysły i rozwiązania 
tak, aby wspólnie stworzyć szla-
ki, z których będziemy wszyscy 
chętnie korzystać, i które będą 
służyć kolejnym pokoleniom po-
lkowiczan – dodaje.
Konsultacje społeczne dotyczą-
ce zadania: „Opracowanie do-
kumentacji technicznej poprawy 
stanu technicznego szlaków tury-
styczno-rowerowych wraz z utwo-
rzeniem nowych tras” odbędą się 

28 listopada o godz. 17 w sali 
konferencyjnej (207) Ratusza.
Podczas spotkania projektant 
Sławomir Łażewski przedstawi 
mieszkańcom koncepcję tras 
turystyczno-rowerowych na te-
renie gminy Polkowice. Wskaże 
również kierunki tras poza gra-
nicami gminy Polkowice, ta-
kie jak Chocianów, Lubin oraz 
Grębocice.
Wszystko w ramach programu 
burmistrza Polkowic Łukasza 
Puźnieckiego budowy szla-
ków turystyczno-rowerowych 
„RoweLOVE Polkowice”.

DRM
 

Młodzież jest wyjątko-
wą tkanką społeczną. 
Mają zupełnie inną opty-
kę na problemy, któ-
re ich dotyczą. Czekam 
na inauguracyjną se-
sję Młodzieżowej Rady 
Gminy drugiej kadencji, 
po czym młodzież zacznie 
– mam nadzieję, że meto-
dycznie – pracować we-
spół z władzami miasta 
nad kierunkami działań 
dedykowanych tej gru-
pie polkowiczan.

Karol Pikor
KORDYNATOR WYBORÓW
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Nowa organizacja ruchu, która ma rozwiązać problem bra-
ku miejsc parkingowych przy Polkowickim Centrum Usług 
Zdrowotnych zacznie obowiązywać od 1 grudnia. Dużo częst-
sze patrole straży miejskiej będą pilnować, by kierowcy prze-
strzegali nowej organizacji.  Będą też oznakowane dodatkowe 
miejsca dla osób z niepełnosprawnościami oraz dla karetek i za-
opatrzenia.  

- Obecnie na parkingu przed 
PCUZ panuje chaos par-
kingowy. Niejednokrotnie 
utrudnia to dojazd służ-
bom medycznym jak naj-
bliżej wejścia i w związku 
tym, wspólnie z dyrekcją 
PCUZ, został opracowany 
plan, który uporządkuje 
parkowanie pojazdów po-
przez wprowadzenie ozna-
kowania parkingów dla 
karetek pogotowia, osób 
z niepełnosprawnościami 
i pacjentów – mówi Tomasz 
Matyjas, inspektor ds. dro-
gowych. 
W ramach zmian, miejsca 
dla pracowników zostaną 
wyznaczone wyłącznie za 
budynkiem przychodni. 
Przed głównym wejściem 
zostaną wyznaczone dwa 
miejsca dla osób z niepełno-
sprawnościami oraz po jed-
nym - dla karetki pogotowia 
i zaopatrzenia przychodni. 
Nikt więcej nie będzie mógł 
tam wjeżdżać. Trzy miejsca 
dla osób z niepełnospraw-

nościami oraz dwa miejsca 
dla karetek przy bocznym 
wejściu pozostaną bez 
zmian.
Straż miejska będzie czę-
ściej kontrolować sytuację 
wokół przychodni. 
- Po wprowadzeniu nowej 
organizacji ruchu damy 
kierowcom czas na przy-
zwyczajenie się do nowej 
sytuacji i przez około dwa 
tygodnie będziemy ich 
pouczać. Dopiero po tym 
czasie, jeśli nadal będą 
zdarzać się osoby, które 
parkują niezgodnie z ozna-
kowaniem, będziemy 
wyciągać konsekwencje 
– mówi Artur Gałuszka, 
k o m e n d a n t  S t r a ż y 
Miejskiej w Polkowicach. – 
Jednocześnie zwiększymy 
częstotliwość kontrolowa-
nia tego terenu, mając na-
dzieję, że kierowcy szybko 
przyzwyczają się do nowe-
go oznakowania, co w dużej 
mierze rozwiąże problemy 
z parkowaniem przy po-

lkowickiej przychodni – 
dodaje. 

Edyta Drzymała

Remedium na problemy z parkowaniem wokół przychodni

Piotr Woźniakiewicz nowym szefem polkowickich strażaków

W siedzibie Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Polkowicach od-
była się uroczystość powołania nowego komendanta jednostki. Akt nominacyjny 
wręczył komendant wojewódzki PSP we Wrocławiu.

Przed półtora miesiącem z funkcją 
komendanta powiatowego straży 
pożarnej pożegnał się Sylwester 
Jatczak. Podczas oficjalnych uro-
czystości odchodzący komendant 
przekazał tę funkcję właśnie Piotrowi 
Woźniakiewiczowi, jako pełniącemu 
obowiązki. Teraz przyszedł czas na 
formalne dokończenie tego proce-
su. Nominację komendancką przy-
wiózł do Polkowic nadbryg. Marek 
Kamiński, dolnośląski komendant 
Państwowej Straży Pożarnej.
– Poprzedni komendant, Sylwester 
Jatczak przeszedł na emeryturę, 
w związku z czym zachodziła potrze-
ba powołania nowego komendanta. 
Nie ukrywam, że brygadier Piotr 
Woźniakiewicz od początku brany 
był pod uwagę do tego stanowiska. 
Z racji swojego ponad 22-letniego 

doświadczenia zawodowego w tej 
jednostce uznałem, że ma wszelkie 
kwalifikacje, aby to stanowisko zając – 
mówił z satysfakcja szef dolnośląskich 
strażaków.
Piotr Woźniakiewicz nie krył satysfak-
cji z tego wyboru, choć – jak podkreślił 
– oznacza on dla niego jeszcze większe 
poświęcenie służbie i jeszcze większą 
odpowiedzialność.
– To bardzo odpowiedzialna funkcja. 
Bedę teraz kierował świetnie zorga-
nizowaną jednostką. Obowiązków 
jest dużo, bo tych, które są na nas na-
łożone na pewno nie będzie ubywać, 
wręcz przeciwnie, bo planowane są 
dalsze zmiany w ustawie o ochronie 
ludności. Czeka mnie bardzo dużo 
wyzwań, i mam nadzieję, że będę je 
umiał właściwie rozwiązywać i wła-
ściwie kierować tą komenda – mówi 

Piotr Woźniakiewicz.
Uroczystość odbyła się przy udzia-
le strażaków i personelu cywilnego  
polkowickiej komendy, samorządow-
ców z terenu powiatu polkowickiego 
oraz przedstawicieli służb munduro-
wych. Obecny był także kapelan po-
lkowickich strażaków.
Życzenia i gratulacje nowemu ko-
mendantowi złożył także burmistrz 
Polkowic, Łukasz Puźniecki. Włodarz 
miasta zwrócił uwagę, że nie ma do-
brej komendy straży pożarnej bez do-
brej współpracy z samorządem.
– U nas ta współpraca jest bardzo 
dobra i bardzo wymierna. daje efekt 
chociażby w postaci dosprzętowienia 
jednostki, co z kolei ma bezpośredni 
wpływ na wzrost bezpieczeństwa 
mieszkańców gminy i powiatu polko-
wickiego. Nowemu panu komendan-
towi życzę wytrwałości, bezpiecznej 
służby dla niego oraz całego zespołu 
polkowickich strażaków, oraz samych 
sukcesów, które niech się przekładają 
na nasze bezpieczeństwo – życzył bur-
mistrz Polkowic, Łukasz Puźniecki.
Obecnie polkowicka jednostka po-
wiatowa skupia ok. 50 strażaków-za-
wodowców. Działania ich polegają 
głównie na ratownictwie pożarowym, 
ratownictwie drogowym oraz specja-
listycznym, w tym wysokogórskim 
i wodnym.

Roman Tomczak

Elektroniczna obsługa  
w Urzędzie Skarbowym 
Załatw swoje sprawy podatkowe szybko, ła-
two i kompleksowo. Dzięki elektronicznej obsłu-
dze podatnika ”e-Urząd Skarbowy” nie musisz 
czekać w kolejce, nie musisz wychodzić z domu.

To nowoczesny, ogólnodo-
stępny kanał komunikacji 
na linii urząd skarbowy – 
klient. Dostęp do „e-Urząd 
Skarbowy” jest możliwy tyl-
ko ze strony podatki.gov.pl, 
po zalogowaniu się Profilem 
Zaufanym, e-Dowodem lub 
poprzez bankowość elektro-
niczną.
- Klient może złożyć wniosek 
i otrzymać zaświadczenie, za 
wydanie którego nie będzie 
musiał płacić opłaty skarbo-
wej – informuje Alicja Mądra, 
kierownik Referatu Obsługi 
Bezpośredniej w Urzędzie 

Skarbowym w Polkowicach. 
– Serwis działa przez całą dobę 
i można z niego korzystać z do-
wolnego urządzenia podłączo-
nego do Internetu – dodaje. 

Co ważne, wśród korzyści 
korzystania z e-US jest m.in. 
stały dostęp do historii pisem-
nej współpracy z urzędem bez 
konieczności gromadzenia 
papierowych wersji dokumen-
tów oraz możliwość podglądu 
złożonych zeznań podatko-
wych za kolejne lata.

Martyna Szylko
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Po wprowadze-
niu nowej orga-
nizacji ruchu da-
my kierowcom 
czas na przyzwy-
czajenie się do no-
wej sytuacji i przez 
około dwa tygo-
dnie będziemy ich 
pouczać. 

Artur Gałuszka
KOMENDANT
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Praca wre w SM „Cuprum” 
w Polkowicach
Końcówka roku jest bardzo intensywnym czasem w Spółdzielni Mieszkaniowej „Cuprum” w Polkowicach.

– Przed tygodniem zakończyliśmy re-
witalizację budynku przy 11-Lutego 
27-33 polegającą na remoncie ele-
wacji, wymianie rur spustowych i 
rynien deszczowych oraz obróbek 
blacharskich dachu. Obecnie wyko-
nywane są dodatkowe prace zwią-
zane z remontem wejść do klatek 
schodowych, co będzie dopełnieniem 
wykonanego już remontu – relacjo-
nuje Krzysztof Nester, prezes polko-
wickiej Spółdzielni Mieszkaniowej 
„Cuprum”.

W tym roku dzięki współfinansowaniu 
przez gminę Polkowice, spółdzielnia 
ukończyła dwie duże inwestycje doty-
czące termomodernizacji bloków przy 
ulicy Skalników.
– W sierpniu rozpoczęliśmy remont 
wieżowca przy Miedzianej 4-6. 
Budynek ten został wytypowany do 
remontu w tym roku ponieważ,  jako 
jedyny wysoki budynek znajdujący się 

w zasobach spółdzielni, był docieplany 
w technologii mokrej – ciężkiej – wy-
jaśnia prezes Nester. Zastosowana 
metoda docieplenia po latach eks-
ploatacji uległa zniszczeniu  i zaczęła 
odpadać, co stwarzało zagrożenie dla 
osób znajdujących się w jego pobliżu. 
Ważnym argumentem przy wyborze 
właśnie tego budynku było uzyskane 
z gminy Polkowice dofinansowanie 
do inwestycji w wysokości 60 procent 
kosztów remontu.
Wszystkie przeprowadzane przez 
Spółdzielnię remonty elewacji  są 
wykonane zgodnie z zarządzeniem 
burmistrza określającym koncepcję 
kolorystyki budynków mieszkalnych 
wielorodzinnych znajdujących się 
w obszarze miasta Polkowice. Zgodnie 
z przyjętą koncepcją, na każdym bu-
dynku znajdą się trzy kolory dominu-
jące, czyli biały, jasno szary i szary oraz 
różne dominujące kolory przypisane 
dla konkretnego osiedla. Pierwsze 

bloki  według wskazanej koncepcji 
są już odnowione przy ul. Kmicica, 
Skrzetuskiego, Wołodyjowskiego, 
Spółdzielczej czy 3 Maja.
– W tym roku wykonaliśmy nowy 
i bardzo istotny ze względów bez-
pieczeństwa system doprowadzenia 
wody do budynku w celu natychmia-
stowego  wykorzystania jej przez straż 
pożarną w przypadku gaszenia pożaru 
mieszkania w wysokich budynkach. 
Niezmiernie istotne jest zamontowa-
nie nowych hydroforów, rur, zaworów 
na półpiętrach  przy ulicy Sztygarskiej 
15-17, a w poprzednich latach przy 
Ratowników 7-9 i 10-12 – tłumaczy 
Krzysztof Nester. Obecnie zarządcy 
są na etapie ukończenia budowy po-
dobnego  systemu przy Miedzianej 
1-3. Prace te choć bardzo kosztowne 
są niezbędne, by zapewnić odpowied-
nie ciśnienie wody do gaszenia pożaru 
na każdej kondygnacji budynku w celu 
poprawy bezpieczeństwa naszym 

mieszkańcom.
To nie koniec działań w tym roku. 
Spółdzielnia wystąpiła z wnioskami 
do gminy Polkowice o zabezpiecze-
niu w budżecie środków na 2023 rok 
z przeznaczeniem na współfinanso-
wanie prac termomodernizacyjnych 
budynku przy ul. Skalników 41-57. 
Budynek został wybrany, ponieważ 
jest on ostatnim w zasobach spółdziel-
ni, który ma elewację zrobioną według 
starej technologii ciężkiej – mokrej, 
którą ze względów bezpieczeństwa  
należy wymienić. Zarząd spółdzielni 
złożył również wnioski na dofinanso-
wanie rewitalizacji dwóch budynków 
na osiedlu Sienkiewicza 11 Lutego 19-
22 oraz 23-26, która obejmuje wiele 
prac remontowych oraz odnowę ele-
wacji i jej kolorystyki.

Nadesłane SM „Cuprum”

Bezpieczniej na Browarnej 
Wejście do centralnego parku od strony ulicy Pocztowej jest zdecydowanie bardziej bezpieczne. Nie tylko wymieniono tam kostkę czy kra-
wężniki, ale też odmalowano pasy i przede wszystkim ustawiono barierki, które uniemożliwiają kierowcom parkowanie w tym miejscu, 
dzięki czemu znacznie poprawiła się widoczność, na którą wcześniej uskarżali się mieszkańcy.

Problem polegał na tym, że wcześniej 
w sąsiedztwie przejścia dla pieszych, 
bardzo często parkowały samochody, 
mimo ustawionego tam znaku zakazu 
parkowania. Zagrażało to bezpieczeń-
stwu pieszych.
W ramach inwestycji zwężono jezd-

nię przed przejściem dla pieszych. 
Zamontowano też barierki, które unie-
możliwią parkowanie pojazdów na 
chodniku. Sam chodnik w tym miej-
scu zostanie obniżony.  Wymieniono 
też kostkę na chodniku i w części 
jezdni, a także krawężniki i obrzeża. 

Zmieniono też oznakowania piono-
we i poziome. Koszt wykonania robót 
wyniósł 59 tys. zł.
Dzięki temu zdecydowanie poprawi-
ła się widoczność i bezpieczeństwo 
osób przechodzących przez jezdnię 
ul. Browarnej oraz wymusza to na 

kierowcach zmniejszenie prędkości 
przed samym przejściem.
– Dokładamy wszelkich starań, by 
Polkowice były bezpiecznym miastem, 
a mieszkańcy czuli się w nim kom-
fortowo – mówi Łukasz Puźniecki, 
burmistrz Polkowic. – Był to wniosek 

samych polkowiczan. To oni wiedzą, 
co jest najpilniejsze do zrobienia w ich 
najbliższej okolicy – dodaje.

Edyta Drzymała

Inwestujemy w re-
monty budynków, 
pozyskując przy 
tym odpowiednie 
dofinansowanie 
zewnętrzne. Jest to 
szczególnie ważne 
z punktu widzenia 
bezpieczeństwa 
naszych mieszkań-
ców i spełniania ich 
oczekiwań.

Krzysztof Nester
PREZES SPÓŁDZIELNI MIESZKANIOWEJ

„CUPRUM” W POLKOWICACH
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OGŁOSZENIA DROBNE

SPRZEDAM
Pompa ciepła Galmet 10KW ze 

zbiornikiem na wodę i buforem. Nowa 
zapakowana fabrycznie. Cena 25000 zł. 

669 392 683
Mieszkanie trzypokojowe o powierzchni 

55,4 m², usytuowane na dziesiątym 
piętrze w wieżowcu. Do mieszkania 
przynależy komórka na półpiętrze 

o powierzchni 3,56 m² oraz piwnica 
o powierzchni 1,5 m² 668 426 511

Działkę ogrodową na ROD "Barbarka", 
o powierzchni 300 m² do własnej 

aranżacji. Murowana altana z toaletą. 
Działka wraz z wyposażeniem, jak: duży 

stół + 6 krzeseł, basen, kosiarka, 
trampolina, huśtawka itd. Blisko osobne 
wejście od ul. Babisza. Cena: 30 tys. zł.  

505 163 996
Dom dwurodzinny w Krobi z garażami 

z przeznaczeniem na warsztat z węzłem 
sanitarnym. Część domu wykończona 
(góra nad warsztatem powierzchnia 
około 80 m²) - do zamieszkania od 

zaraz.. Warsztat wykończony. Druga 
część domu w surowym stanie , 

zrobiona elektryka i część hydrauliki . 
Działka o powierzchni 608 m kw. 

Możliwa zamiana na dom, mieszkanie w  
Polkowicach lub w okolicy. Rozważę 

każdą propozycję. 604 477 221
Komplet 4 opon zimowych, BARUM 

POLARIS 5 215/60/R16 HXL - używane 1 
sezon na stalowych felgach - cena 599 zł. 

695 474 770
Cały komplet 2-letnich kół z felgami 

aluminiowymi o rozmiarze "14" do fiata. 
Stan bardzo dobry. Cena 100 zł za 

sztukę. 603 091 573
Mieszkanie 3 pokojowe, ul. Kolejowa, 
I piętro, 50,8 m² + piwnica, łazienka, 

kuchnia, osobno WC. 507126941
Działkę budowlaną, 16,4 a przy ul. 

Przemkowskiej w Polkowicach.  
781459418

Sprzedam działkę o powierzchni 1,174 a, 
łąka i las, Polkowice Dolne, działka nr 

765. 781459418
Mieszkanie 1 pokojowe, powierzchnia 

29 m² przy ul.Wołodyjowskiego 
w Polkowicach, 1 piętro, niski czynsz, do 

remontu. 607 212 252
Rower męski, tanio. Stan dobry. 

661 912 520
Polkowice, mieszkanie własnościowe 
63,2 m², 4 pokoje, po remoncie, cicha 

spokojna okolica, sprzedam -340 tys. zł. 
608 533 159

Sprzedam łóżko rehabilitacyjne, prawie 
nowe w bardzo dobrym stanie w pełni 

elektryczne oraz materac 
przeciwodleżynowy pneumatyczny.  

Cena 1700 zł.  695 194 371
Sprzedam działkę ogrodowa ROD 

w Polkowicach, o powierzchni 350m do 
własnej aranżacji. Murowana altana 

z toaletą, basen, grill murowany, wejście 
od strony basenów. Na działce rosną, 

maliny jeżyny, brzoskwinie, winogrona, 
jabłka. Cena 39 tys. zł. do negocjacji. 

505361870 lub 500057226
Sprzedam (bez pośredników) mieszkanie 
własnościowe na ul. Ociosowej. 77 m², 1 

piętro, 3 pokoje, duży ładny balkon. 
Przyjemna, zielona okolica. 601 347 965

Mieszkanie własnościowe z księgą 
wieczystą w Polkowicach 47 m², I piętro. 

730 014 694
Sprzedam aparat słuchowy prawy, 
używany tylko chwilę, z aktualnym 

przeglądem na gwarancji, cena 450 zł. 
695 194 371

Polkowice, ul. Akacjowa, dom o pow. 
całkowitej 150 m², na działce 3,65 a, 

garaż, 3 pokoje, salon, kuchnia, bardzo 
cicha i spokojna okolica - sprzedam - 

cena 475 000 zł do negocjacji. 
506 145 545

Polkowice ul. Kmicica, 2 pokojowe 
mieszkanie własnościowe 44,30 m², 3 

piętro, z balkonem i piwnicą, po 
remoncie - sprzedam. Cena 221000 zł. 

506 145 545
Auto HYUNDAI i30, rok 2010, poj. 1400 
cm 3, benzyna, moc 109 km , przebieg 

224 000 km, stan dobry, cena 14 500 zł - 
do negocjacji. 695 474 770

Sprzedam łąkę 1,5 ha, wieś Jabłonów. 
Cena do uzgodnienia 665 960 099

Mieszkanie własnościowe 63,2 m² 4 
pokoje po remoncie, cicha spokojna 

okolica. 608 533 159
Duże mieszkanie bezczynszowe na 

terenie gminy Grębocice. 605 406 047
Mieszkanie przy ul. Ociosowej, 47 m², 2 

pokoje, III piętro. Cena 205 000 zł. 
668 543 192

USŁUGI
Pompa ciepła Galmet 10KW ze 

zbiornikiem na wodę i buforem. Nowa 
zapakowana fabrycznie. Cena 25000 zł. 

669 392 683
Mieszkanie trzypokojowe o powierzchni 

55,4 m², usytuowane na dziesiątym 
piętrze w wieżowcu. Do mieszkania 

przynależy komórka na półpiętrze 
o powierzchni 3,56 m² oraz piwnica 
o powierzchni 1,5 m² 668 426 511

Działkę ogrodową na ROD "Barbarka", 
o powierzchni 300 m² do własnej 

aranżacji. Murowana altana z toaletą. 
Działka wraz z wyposażeniem, jak: duży 

stół + 6 krzeseł, basen, kosiarka, 
trampolina, huśtawka itd. Blisko osobne 
wejście od ul. Babisza. Cena: 30 tys. zł.  

505 163 996
Dom dwurodzinny w Krobi z garażami 

z przeznaczeniem na warsztat z węzłem 
sanitarnym. Część domu wykończona 
(góra nad warsztatem powierzchnia 
około 80 m²) - do zamieszkania od 

zaraz.. Warsztat wykończony. Druga 
część domu w surowym stanie , 

zrobiona elektryka i część hydrauliki . 
Działka o powierzchni 608 m kw. 

Możliwa zamiana na dom, mieszkanie w  
Polkowicach lub w okolicy. Rozważę 

każdą propozycję. 604 477 221
Komplet 4 opon zimowych, BARUM 

POLARIS 5 215/60/R16 HXL - używane 1 
sezon na stalowych felgach - cena 599 zł. 

695 474 770
Cały komplet 2-letnich kół z felgami 

aluminiowymi o rozmiarze "14" do fiata. 
Stan bardzo dobry. Cena 100 zł za 

sztukę. 603 091 573
Mieszkanie 3 pokojowe, ul. Kolejowa, 
I piętro, 50,8 m² + piwnica, łazienka, 

kuchnia, osobno WC. 507126941
Działkę budowlaną, 16,4 a przy ul. 

Przemkowskiej w Polkowicach.  
781459418

Sprzedam działkę o powierzchni 1,174 a, 
łąka i las, Polkowice Dolne, działka nr 

765. 781459418
Mieszkanie 1 pokojowe, powierzchnia 

29 m² przy ul.Wołodyjowskiego 
w Polkowicach, 1 piętro, niski czynsz, do 

remontu. 607 212 252
Rower męski, tanio. Stan dobry. 

661 912 520
Polkowice, mieszkanie własnościowe 
63,2 m², 4 pokoje, po remoncie, cicha 

spokojna okolica, sprzedam -340 tys. zł. 
608 533 159

Sprzedam łóżko rehabilitacyjne, prawie 
nowe w bardzo dobrym stanie w pełni 

elektryczne oraz materac 
przeciwodleżynowy pneumatyczny.  

Cena 1700 zł.  695 194 371
Sprzedam działkę ogrodowa ROD 

w Polkowicach, o powierzchni 350m do 
własnej aranżacji. Murowana altana 

z toaletą, basen, grill murowany, wejście 

od strony basenów. Na działce rosną, 
maliny jeżyny, brzoskwinie, winogrona, 

jabłka. Cena 39 tys. zł. do negocjacji. 
505361870 lub 500057226

Sprzedam (bez pośredników) mieszkanie 
własnościowe na ul. Ociosowej. 77 m², 1 

piętro, 3 pokoje, duży ładny balkon. 
Przyjemna, zielona okolica. 601 347 965

Mieszkanie własnościowe z księgą 
wieczystą w Polkowicach 47 m², I piętro. 

730 014 694
Sprzedam aparat słuchowy prawy, 
używany tylko chwilę, z aktualnym 

przeglądem na gwarancji, cena 450 zł. 
695 194 371

Polkowice, ul. Akacjowa, dom o pow. 
całkowitej 150 m², na działce 3,65 a, 

garaż, 3 pokoje, salon, kuchnia, bardzo 
cicha i spokojna okolica - sprzedam - 

cena 475 000 zł do negocjacji. 
506 145 545

Polkowice ul. Kmicica, 2 pokojowe 
mieszkanie własnościowe 44,30 m², 3 

piętro, z balkonem i piwnicą, po 
remoncie - sprzedam. Cena 221000 zł. 

506 145 545
Auto HYUNDAI i30, rok 2010, poj. 1400 
cm 3, benzyna, moc 109 km , przebieg 

224 000 km, stan dobry, cena 14 500 zł - 
do negocjacji. 695 474 770

Sprzedam łąkę 1,5 ha, wieś Jabłonów. 
Cena do uzgodnienia 665 960 099

Mieszkanie własnościowe 63,2 m² 4 
pokoje po remoncie, cicha spokojna 

okolica. 608 533 159
Duże mieszkanie bezczynszowe na 

terenie gminy Grębocice. 605 406 047
Mieszkanie przy ul. Ociosowej, 47 m², 2 

pokoje, III piętro. Cena 205 000 zł. 
668 543 192

WYNAJMĘ
Wynajmę mieszkanie 3 pokojowe, 64 m2 
w Polkowicach, ul. Paderewskeigo. Cena 

2200 + opłaty. 735285362
Do wynajęcia 3-pokojowe, rozkładowe 

mieszkanie w Polkowicach przy ul. 
Kolejowej, osobno łazienka i WC, drugie 

piętro, 50,6 m2. Cena 1000 zł plus 
opłaty około 600 zł.  880 384 185

Mieszkanie do wynajęcia (okazjonalnie) 
50,6 m2 , II piętro, ul. Skalników, 3 

pokoje, łazienka - WC osobno. 
Częściowo umeblowane. 783 498 915
Pokój duży do wynajęcia 900 zł, mały 

700 zl, Polkowice. 723 507 041

Wynajmę lokal handlowo-usługowy 
w Polkowicach przy ul. 3 Maja 

o powierzchni 25 m2. Cena 1200 zł/mies. 
503 418 174

KUPIĘ
Kupię działkę rekreacyjną nad jeziorem 

Boszkowo. 782 142 508

Pilnie kupię w dobrym stanie rozkładaną 
ławę z dwoma fotelami. Proszę 

o SMS-a oddzwonię. 691 462 425

Busa - może być do remontu, do 10 tys. 
zł, mieszkanie do drugiego piętra 
w Polkowicach, Lubinie, Głogowie. 

Lawetę lub przyczepkę samochodową. 
Kupię auto do 10 tys. zł sprawne, 

uszkodzone lub powypadkowe. Rozważę 
każdą propozycję. 604 477 221

Gospodarstwo rolne, ciągnik rolniczy, 
ziemię. Polkowice i okolice, motor, 

motorower do 1000 zł, sprawny lub 
uszkodzony, auto stare, powypadkowe, 

uszkodzone lub sprawne do 5 tys. zł. 
Gotówka od ręki. Kupię ziemię. 

Polkowice i okolice. Dojazd do klienta. 
Najlepsza cena.   609 249 127

Garaż w Polkowicach na ul. Kolejowej. 
724 892 443

Maszyny rolnicze sprawne lub 
uszkodzone. Odbiorę osobiście. Kupię 

garaż w Polkowicach. 604 477 221

ZAMIENIĘ
Własnościowe mieszkanie 4-pokojowe 

na parterze na 2-pokojowe, do 1. piętra. 
Mile widziane os. Gwarków.  

665 986 127

Zamienię mieszkanie 2 pokojowe przy ul. 
Moniuszki, mieszkanie 52m2, ciepłe, 
słoneczne, do mieszkania przynależy 

piwnica. Zamienię na większe minimum 
3 pokoje TBS, komunalne, spółdzielcze.  

575 442 313

Zamienię mieszkanie 2-pokojowe 
spółdzielczo-własnościowe na większe. 

501 665 804

INNE
Lekcje gry na: gitarze, ukulele, pianinie, 

keyboardzie, akordeonie, perkusji, 
skrzypcach, djembe - dżamba. 

575 355 751

Z OSTATNIEJ CHWILI Z OSTATNIEJ CHWILI Z OSTATNIEJ CHWILI Z OSTATNIEJ CHWILI Z OSTATNIEJ 
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Greń-Janas: Nasze stowarzyszenie to krąg 
kobiet i miejsce wymiany doświadczeń

Ich głównym celem jest wyciągnięcie polkowiczanek z domów. Tworzą krąg kobiet, które chcą wspólnie działać, jednoczyć się i pomagać 
sobie. Czasem wystarczy zwykła rozmowa, a czasem zaangażowanie w konkretny projekt. Owocami ich pracy są ciekawe akcje społecz-
ne, ekologiczne i przede wszystkim prokobiece. O działaniach, planach i wyzwaniach polkowickich kobiet z Jowitą Greń-Janas, prezeską 
Stowarzyszenia ONE rozmawia Edyta Drzymała.  

Jedno z ostatnich przed-
sięwzięć Stowarzyszenia 
ONE – proekologiczna 
akcja wymiany kwiatów 
i sadzonek „Weź Przesa-
dzaj!” - spotkało się z du-
żym uznaniem mieszkań-
ców. Do tego stopnia, że po 
około miesiącu musiałyście 
zorganizować drugą edycję. 

Nie myślałyśmy, że tę akcję powtórzy-
my tak szybko. Wstępnie myślałyśmy 
o powtórce w marcu, ale przychodziły 
do nas osoby i dopytywały, kiedy na-
stępna akcja. Mówiły, że mają sporo 
sadzonek, które z chęcią wymieniłyby 
na inne, więc zorganizowałyśmy ko-
lejną odsłonę. Na pewno nieostatnią, 
bo zainteresowanie jest spore, z czego 
bardzo się cieszymy. 

Prężnie działacie. Co szyku-
jecie w najbliższym czasie?

Mamy teraz okres barbórkowy, po-
stanowiłyśmy więc zorganizować 
warsztaty… z brafitterką, Anną 
Wojciechowską. Podczas spotkania 
będzie można dobrać odpowiedni roz-
miar oraz styl biustonosza, dowiedzieć 
się jak ukryć swoje drobne niedoskona-
łości. Będzie też możliwość przymiarki 
i zakupu biustonoszy. A co ma do tego 
okres barbórkowy? Proste. W tym cza-
sie panowie będą na karczmach, a my 
będziemy rozmawiać o babskich spra-
wach - biustonoszach. Warto dodać, 
że założyłyśmy stowarzyszenie przede 
wszystkim po to, aby wyrwać z domów 
żony górników. Mamy w naszym mie-
ście taki problem, że pomimo tego, że 
jesteśmy na Zachodzie, to mamy bar-
dzo wschodni sposób myślenia czy 
prowadzenia domu. Te kobiety często 
siedzą w domach, nie mają pomysłu 
na siebie i my te pomysły chcemy im 
pokazać. Niekoniecznie muszą iść do 

pracy, bo nie każda kobieta pracować 
musi, ale jeżeli miałyby możliwość, 
by wyjść z domu i zacząć realizować 
swoje pasje, to mogłoby to pozytyw-
nie wpłynąć na jakość życia nie tylko 
tej kobiety, ale i całej jej rodziny. 

Świetna idea. Od kiedy 
działacie w Polkowicach? 

Założyłyśmy stowarzyszenie wio-
sną 2019 roku. Pierwszą naszą ak-
cją był Dzień Kobiet w Aquaparku. 
Wydarzenie spotkało się z bardzo dużą 
aprobatą. Nabrałyśmy wiatru w żagle. 
Rok później również miałyśmy wszyst-
ko przygotowane. Był marzec 2020 
roku. Zaplanowałyśmy wydarzenie 
na sobotę 14 marca. 11 marca WHO 
ogłosiło pandemię COVID-19, a 12 
marca zamknięto szkoły, zawieszono 
aktywność instytucji kulturalnych, 
wprowadzono obostrzenia…

Ale COVID na długo nie po-
wstrzymał was od działania.

Przez chwilę nas to zatrzymało, ale 
miałyśmy masę pomysłów i chcia-
łyśmy je realizować. Celowałyśmy 
w momenty luzowania obostrzeń. 
Organizowałyśmy warsztaty na różne 
tematy, między innymi z takimi znany-
mi postaciami, jak Łukasz i Mateusz 
Rodzeń. Ale były też spotkania z psy-
chologami czy na tematy kobiecego 
zdrowia, warsztaty ze stresu. Ale nie 
tylko takie poważne sprawy brałyśmy 
na celownik. Zorganizowałyśmy na 
przykład zajęcia z tworzenia amule-
tów, które poprowadziła polkowiczan-
ka Gabrysia Hanula, a na które otrzy-
małyśmy dofinansowanie z budżetu 
gminy Polkowice. Było wiele kame-
ralnych spotkań, na które pozwalały 
ówczesne obostrzenia. 

 

Działałyście w obu sy-
tuacjach kryzysowych, 
z jakimi mieliśmy do czy-
nienia w ostatnich latach, 
a więc najpierw w pande-
mii, a potem w kryzysie 
uchodźczym związanym 
z wojną w Ukrainie.

W czasie COVID-u wspierałyśmy 
zbiórkę materiałów leczniczych 
dla szpitala w Lubinie. Wsparł nas 
starosta polkowicki udostępniając 
pomieszczenie. Potem zbierałyśmy 
poduszki dla hospicjum w Legnicy. 
Pandemia otworzyła nam inny wa-
chlarz rozwiązań, z których możemy 
korzystać. Podobnie w przypadku 
wojny. Wiadomo, że to przeżywały-
śmy. W walce ze stresem pomogła 
nam pomoc innym. Zdecydowałyśmy, 
że wesprzemy organizację tej dużej, 
gminnej zbiórki. Segregowałyśmy 
wszystko najpierw w budynku przy 
ulicy Targowej, a potem wspie-
rałyśmy działania w Centralnym 
Punkcie Zbiórki przy ul. Głogowskiej. 
Organizowałyśmy też zbiórki pod 
konkretne osoby. Ogłaszałyśmy się, 
aby potrzebujące osoby się do nas 
zgłaszały i mówiły, czego konkretnie 
potrzebują, a my tego szukałyśmy. 

Widać, że nie boicie się 
żadnych przedsięwzięć, 
a głowy macie pełne po-
mysłów. Jakie są plany 
Stowarzyszenia ONE na 
najbliższe miesiące. 

Tak, mamy głowy pełne pomysłów 
i przede wszystkim chęć ich reali-
zacji. Myślimy, aby przed świętami 
w Salonie przy kawiarni CieKAWA 
zrobić targi rękodzieła, a po świętach 
marzy nam się wymiana torebek czy 
biżuterii, a że będzie to zaraz po świę-
tach, to chciałybyśmy jeszcze zrobić 
Giełdę Prezentów Nieudanych. Może 
ktoś dostanie piąty portfel… albo po-
jedynczy kubek, który do niczego nie 
pasuje i na takiej giełdzie będzie mógł 
daną rzecz wymienić na coś, co będzie 
akurat bardziej w jego preferencjach. 

To kolejna wasza akcja 
w Salonie przy kawiar-
ni CieKAWA. Czy to 
takie wasze miejsce?

Fajnie, że jest ten Salonik. Wcześniej 
nie miałyśmy, gdzie się podziać i pod-
najmowałyśmy różne miejsca. Salonik 
przy CieKAW-ej to bardzo fajne miej-
sce, które możemy sobie dostosować, 
zgodnie z tym,  czego akurat potrze-
bujemy. 

Jaki jest oddźwięk, czy 
jest zainteresowanie 
mieszkańców waszymi 
przedsięwzięciami?

Duży oddźwięk był po Dniu Kobiet 
w Aquaparku. Wtedy podchodziły do 
mnie babeczki i pytały, co będziemy 
robić dalej. Mamy też takie stałe ob-
serwatorki, które często biorą udział 
w naszych akcjach. Teraz podczas 
akcji „Weź Przesadzaj!” zapoznały-
śmy się z polkowickimi Amazonkami 
i na pewno coś razem zorganizujemy. 
Chciałybyśmy, żeby to grono zarówno 
zainteresowanych jak i samych człon-
kiń powiększało się.

ONE to…

Obecnie około dziesięciu aktywnych 
babeczek w wieku od 30 do 60 lat. 
Zarażamy się wzajemnie swoimi 
pasjami. Wśród nas są dwie mecha-
niczki, w tym ja jestem nauczycielką, 
a druga koleżanka Iza ma swoją firmę. 
Są też księgowe, kobiety sprzedające 
różne rzeczy, ale i osoby niepracujące. 
Mamy też osoby, które na co dzień nie 
są w stowarzyszeniu, ale pomagają 
nam przy różnych akcjach. Bardzo 
chciałybyśmy, żeby do nas dołączy-
ły nowe osoby, bo to oznacza nowe 
pomysły i świeżą krew. Jednoczy nas 
praca przy różnych eventach. Czasami 
różnimy się poglądami. Jesteśmy apo-
lityczne. Wzbraniamy się przed tym, 
aby ONE były utożsamiane z polityką. 
Oczywiście, każda z nas może kandy-
dować, głosować. Bo mamy do tego 
prawo, co świętować będziemy 28 
listopada w 104. rocznicę przyznania 
kobietom praw wyborczych przez 
marszałka Józefa Piłsudskiego. Ale 
tematy polityczne nie zabierają nam 
czasu. My angażujemy się w inicja-
tywy oddolne. Tu upatrujemy tej sa-
morządności. Nie kłócimy się. Każda 
z nas ma prawo do swojego zdania, 
choć w wielu kwestiach światopoglą-
dowych jesteśmy zgodne.

Jak już o datach mowa, to 
pod koniec listopada jest 
jeszcze kilka, które uważam 
powinny wybrzmieć i nie 
ukrywam też, że zaprosiłam 
panią jako gościnię tego 
wydania Gazety Polkowic-
kiej również przy tej okazji. 
O prawach wyborczych 
kobiet już pani wspomniała. 
Ja chciałabym zacząć od 19 
listopada Międzynarodowe-
go Dnia Zapobiegania Prze-
mocy Wobec Dzieci oraz 20 
listopada – Międzynarodo-
wego Dnia Praw Dziecka.

Jakiś czas temu wystąpiłyśmy z takim 
wnioskiem, aby nowo powstałe ron-
do na Polkowicach Dolnych nazwa-
no Rondem Praw Kobiet. Ostatnio 
podczas jednej z rozmów dziewczyny 
powiedziały, że byłoby super, gdyby 
następne rondo, sąsiadujące z tym 
Praw Kobiet, nazwano Rondem Praw 
Dziecka. Powiem, jako mama cztero-

latki, ale i nauczycielka w technikum. 
Po pierwsze i najważniejsze: dziecko to 
człowiek, a prawa dziecka są prawami 
człowieka. Na placach zabaw widzi-
my, jak niektórzy rodzice traktują swo-
je dzieci mimo, że tyle się o tym mówi. 
Dla niektórych uderzyć drugiego 
człowieka to niestety żaden problem. 
Inni mówią: „nie, ja żony nie uderzę, 
ale dziecko… no jak jest niegrzeczne, 
to dostaje klapsa.” To tak nie dzia-
ła. Potrzeba wciąż edukacji. Kiedyś 
Powiatowy Ośrodek Poradnictwa 
Psychologiczno-Pedagogicznego 
i  Doradztwa Metodycznego 
w Polkowicach prowadził szkołę dla 
rodziców i wychowawców, a ostat-
nio podobne zajęcia organizował 
PCPR ze Stowarzyszeniem Imelda. 
Udział w takich zajęciach to świetny 
sposób na wypracowanie pewnych 
zachowań, aby wychowywać dziec-
ko zgodnie z jego prawami. Myślę, 
że ważne jest wychowanie samych 
rodziców, od podstaw i najmłodszych 
lat. Uzmysłowienie, że jeśli ciebie wy-
chowywano pasem czy pozostawiano 
samopas, to nie musisz tak robić wo-
bec własnych dzieci. Ty się źle czułeś 
będąc dzieckiem, to dlaczego robisz 
tak teraz wobec swojego dziecka? 
Możesz to zmienić. Ta zmiana jest 
w tobie, jest w nas. 

Ważna data to 25 listo-
pada i Dzień Eliminacji 
Przemocy Wobec Kobiet. 

Nam się marzy i chciałybyśmy zrobić 
zajęcia z samoobrony. We współpra-
cy z sołectwami, bo chcemy trafić do 
kobiet ze wsi. Tam wiemy, że świet-
nie działają świetlice. Można byłoby 
robić zajęcia z samoobrony. Myślimy 
też o stwarzaniu takiego kręgu kobiet 
i zajęć z psychologiem, który mógłby 
pomóc uświadomić kobietom pewne 
rzeczy. Mamy więc świadomość, że je-
żeli zrobiłybyśmy spotkanie dla kobiet 
objętych przemocą, to na to spotkanie 
nie przyjdzie nikt. Bo nikt nie przyzna 
się, że jest objęty przemocą. Dlatego 
chcemy zrobić warsztaty, które po-
średnio będą też mówiły o ochronie 
przed przemocą w domu, ale i w pracy. 
Bo niestety, ale też w pracy się zdarza 
przemoc wobec kobiet. Mówimy też 
o przemocy seksualnej. Może być ona 
werbalna, ale to nadal przemoc. Nie 
wpadłyśmy jeszcze na pomysł, jak to 
zrobić. Takim sposobem na uwolnienie 
się lub poszukiwanie pomocy może też 
być kontakt z nami, a nawet czonko-
stwo w naszym stowarzyszeniu. Może 
akurat ten wywiad skłoni nowe panie 
do wstąpienia w nasze szeregi, bo już 
samo członkostwo, udział w eventach 
może nas wyciągnąć z domu. Może 
pojawią się babeczki, które będą mia-
ły pomysły. Stowarzyszenie ONE to 
miejsce wymiany doświadczeń. To 
może być pierwszy krok do czegoś no-
wego w naszym życiu. Można dzwonić 
i pisać. Zapraszamy.

Jowita Greń-Janas
PREZESKA STOWARZYSZENIA ONE

GOŚĆ WYDANIA
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Liczą na propozycje seniorów
Polkowicki Uniwersytet Trzeciego Wieku, przychodnia, kawiarnia CieKawa w Rynku – to miejsca, w których znajdują specjalne skrzynki. Do 
nich polkowiccy seniorzy mogą anonimowo wrzucać swoje wnioski i pomysły dotyczące spraw nurtujących tę grupę mieszkańców gminy.

Skrzynki na wnioski polkowickich 
seniorów znajdują się w miejscach 
często przez nich odwiedzanych. Skąd 
wziął się taki pomysł?
– Były różne pomysły na dotarcie do 
seniorów, aby mogli przedstawić pro-
blemy, jakie mają mieszkańcy gminy 
– mówi Mirosław Zbieroń, prze-
wodniczący Rady Seniorów Gminy 
Polkowice. – To na przykład dyżury, 
ale okazało się, że dyżury raczej się nie 
sprawdzają. Zaproponowałem więc 
skrzynkę, do której seniorzy mogą 
wrzucać swoje wnioski czy propozycje 
dotyczące tego, jak lepiej żyłoby im się 

w gminie, a my będziemy je rozpatry-
wać na naszych sesjach – dodaje.
Ze strony urzędu gminy opiekunem 
rady seniorów jest pracownik wydzia-
łu promocji turystyki i komunikacji 
społecznej. Mówi o innym aspekcie 
postawienia skrzynek w wytypowa-
nych placówkach.
– Chodzi o to, by dotrzeć do osób, 
które nie działają aktywnie w licznych 
stowarzyszeniach czy instytucjach 
zajmujących się polityką senioralną – 
wyjaśnia Adam Machowicz z urzędu 
gminy. – Być może to je zainspiruje 
do skierowania swoich spraw, po-
przez radę seniorów, do tych właśnie 
instytucji.
W lutym przyszłego roku dwie 
skrzynki zmienią lokalizację. Jedna 
trafi do Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Polkowicach, druga do klubu 
Senior+ w Jędrzychowie. Trzecia nadal 
będzie w przychodni. Swoje wnioski 
czy propozycje seniorzy mogą składać 
anonimowo.

Urszula Romaniuk

Dzień Seniora w Kaźmierzowie
Rada sołecka w Kaźmierzowie przygotowała swoim seniorom niespodziankę z okazji Dnia Seniora. Czekał na nich słodki poczęstunek, 
koncert artystyczny i ręcznie robione prezenty od dzieci.

W Kaźmierzowie mieszka blisko pięć-
dziesiąt osób, które z racji swojego 
wieku mogą posługiwać się dumnym 
mianem seniora. Dla nich rada sołec-
ka w ramach obchodów Dnia Seniora, 
przygotowała miłe przyjęcie.
– Chcieliśmy uczcić święto senio-
rów, naszych mieszkańców – mówi 
Katarzyna Kazimierczak, sołtys 
Kaźmierzowa. – Coraz nas mniej, 
a w seniorach siła. Czas pandemii 
był ciężki dla wszystkich, a dla osób 

starszych szczególnie. Teraz jeszcze 
chętniej chcą wychodzić z domów 
i spotykać się ze sobą. To sama przy-
jemność zorganizować takie przyjęcie. 
Nie ma właściwie czegoś takiego jak 
wiek emerytalny oznaczający jakieś za-
kończenie aktywności. Każdy sam od-
czuwa na ile lat się czuje. Nieważne czy 
ktoś ma sześćdziesiąt, siedemdziesiąt 
czy więcej lat, każdy wiek jest dobry na 
wyjście z domu – dodaje.
Dla seniorów znane i lubiane piosen-

ki zagrał i zaśpiewał duet gitarowo-
-skrzypcowy. Na stołach czekał na nich 
słodki poczęstunek.
Obecny na sali burmistrz Polkowic, 
Łukasz Puźniecki podziękował se-
niorom za ich zaangażowanie i pracę, 
szczególnie na rzecz małej ojczyzny 
jaką jest dla nich Kaźmierzów.
– Seniorzy to szczególna grupa, któ-
rą w gminie Polkowice traktujemy 
wyjątkowo – mówi Łukasz Puźniecki 
burmistrz Polkowic. – To grupa, 

która zasługuje na uznanie i szacu-
nek za pracę i cały trud w ich życiu. 
Pracowali przecież na rzecz rozwoju 
naszej gminy. Bardzo się cieszę, że 
mogę uczestniczyć w tej uroczystości. 
Ona też wzmacnia poczucie lokalnej 
wspólnoty w Kazimierzowie. Seniorzy 
lubią się bawić i właśnie teraz mogą to 
robić wypoczywając w jesieni swojego 
życia. Powinniśmy dbać o to, żeby ten 
wypoczynek był bezpieczny i atrakcyj-
ny dla nich – podkreśla.

Kulminacyjnym momentem przyjęcia 
był wjazd efektownego tortu, który 
pokrojony trafił do każdego z gości. 
Seniorzy otrzymali też podarunki od 
najmłodszego pokolenia wsi- własno-
ręcznie przez dzieci zrobione laurki 
i dekoracyjne świece.

Dariusz Szymacha
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Pomagają rozwinąć skrzydła 
Piątą, jubileuszową edycję Programu Mentoringowego zakończył Związek Pracodawców Polska Miedź. Po raz pierwszy, po tę nowoczesną 
i efektywną formę podnoszenia kompetencji pracowników, sięgnęły Urząd Gminy Polkowice oraz Polkowickie Centrum Usług Zdrowotnych, 
jako nowi członkowie ZPPM. 

W uroczystej konferencji na zakoń-
czenie piątej edycji programu wzięli 
udział mentorzy oraz mentees ze 
wszystkich odsłon projektu. Był czas 
na podsumowania, wspomnienia, 
a także ocenę oraz analizę przepro-
wadzonych wśród uczestników ankiet. 
- Przede wszystkim ideą naszego pro-
gramu są zmiany. Zależy nam na tym, 
żeby wpływał on na zmiany kompeten-
cji, ale i zmiany w życiu. Program daje 
też odwagę do wprowadzenia tych 
zmian – mówi Elżbieta Dunaj, koor-
dynatorka programu. - Przez wiele 
lat byłam trenerem oraz szkoleniow-
cem i zauważyłam, że szkolenia same 
w sobie nie są do końca skuteczne. 
Zaraz po takim szkoleniu czy warsz-
tatach wszystko zapominamy i to nie 
prowadzi do tego, że się zmieniamy. 
Tymczasem program mentoringowy, 
dzięki temu, że co jakiś czas odbywa-
ją się spotkania z mentorem „jeden 
na jednego”, że dostajemy zadania, 
wypróbowujemy w życiu zawodo-
wym czy też osobistym różne metody, 
powoduje, że faktycznie zaczynamy 
się zmieniać. Utrwalamy sobie rze-
czy, które są dla nas ważne. Myślę, 

że dzięki temu skuteczność tego pro-
gramu szacuje się na mniej więcej 70 
procent w porównaniu ze szkoleniami  
- dodaje. 
Program mentoringowy stwarza 
warunki, w których kadra z róż-
nych firm członkowskich Związku 
Pracodawców Polska Miedź może 
bezpłatnie uczyć się od najlepszych 
ekspertów i menedżerów z Zagłębia 
Miedziowego w relacji „mistrz-
-uczeń”. O tym, jak bardzo udział 
w tym projekcie jest wartościowy i sa-
tysfakcjonujący z punktu widzenia sa-
mych mentorów może świadczyć fakt, 
że poświęcają oni swój czas, dzielą się 
wiedzą i pracują dobrowolnie i bez wy-
nagrodzenia.
- Przede wszystkim ten program jest 
pisany na nowe czasy, które mamy. 
Ja biorę jako mentor udział w trzeciej 
edycji z kolei. Wcześniej miałem men-
tee bezpośrednio w firmach, w których 
pracowałem. Teraz są to osoby z ze-
wnątrz, które potrzebują zmiany i chcą 
się rozwijać. Cieszę się niezmiernie, 
że mogę się podzielić swoim przeszło 
trzydziestoletnim doświadczeniem za-
wodowym. Za każdym razem te osoby 

potem do mnie dzwonią i mówią, że 
im się udało. I to jest najwspanialsza 
sprawa - mówi Bohdan Pecuszok, je-
den z mentorów. 
- Po raz pierwszy wystąpiłem w roli 
mentora, wcześniej brałem udział 
jako mentee. Uważam, że w jednej 
i drugiej roli zrealizowałem cele, 
które założyłem. Bardzo się cieszę 
z rozwoju swojego mentee i z tego, że 
osoba, która ze mną współpracowała 
naprawdę osiągnęła swoje cele i na 
sam koniec bardzo chwaliła sobie sam 
program. Czekam na kolejną edycję. 
Mam nadzieję, że będzie się on roz-
wijał, bo jest wartością dodaną całego 
Zagłębia Miedziowego – mówi Marek 
Wachnik, jeden z mentorów w progra-
mie. 
Nad organizacją i przebiegiem całego 
procesu czuwa profesjonalna kadra 
ZPPM.  
- Najpierw zajmuję się rekrutacją do 
programu, następnie parowaniem 
osób na podstawie przede wszystkim 
ankiet, ale  i tego, że większość osób 
znamy, a samych mentorów znamy 
doskonale i wiemy, kto do kogo może 
pasować, i jakie obszary dany mentor 

będzie najlepiej rozwijał. Później or-
ganizujemy grupowe warsztaty i spo-
tkania, informujemy o konferencjach, 
o naszych różnych przedsięwzięciach, 
w których udział mogą brać uczestnicy 
programu – mówi Barbara Stelmach, 
manager ds. organizacyjnych i szkoleń 
ZPPM. 
Sam program, jego formułę i organi-
zację doceniają też osoby mentoro-
wane. 
- To jest świetna opcja dla osób, które 
chciałyby na jakiś czas zatrzymać się, 
pomyśleć o swoim dotychczasowym 
życiu zawodowym, jak i pozazawo-
dowym oraz zetknąć się z ekspertami, 
którzy korzystają z profesjonalnych 
narzędzi mentoringowych. W tym 
programie możemy dostać informację 
zwrotną na temat naszych mocnych 
stron, na których możemy budować 
i obszarów, które stanowią dla nas na 
dany moment bariery. Z perspektywy 
osoby, która pracuje z nami w kon-
takcie „jeden na jeden” możemy się 
znacznie więcej o sobie dowiedzieć 
i też zdecydowanie zmienić perspek-
tywę patrzenia i poszerzyć horyzonty 
– mówi Jolanta Bartkowiak, mentee 
piątej edycji.
- Pracowałam tu nad samą sobą. To 
była praca z emocjami, z własnymi 
lękami, ambicjami. Czasami moja 
mentorka uświadamiała mi, że mam 
jedno zdrowie i życie, i że powinnam 
odnaleźć balans. Do programu zachę-
cił mnie mój szef. Teraz, z perspektywy 
czasu widzę, że to był bardzo dobry po-
mysł – mówi Klaudia Beker, mentee 
piątej edycji. 
Program Mentoringowy powstał pięć 
lat temu, a jego inicjatorką i pomy-
słodawczynią jest szefowa Związku 
Pracodawców Polska Miedź – Beata 
Staszków.
- Najbardziej jestem zadowolona z po-
ziomu satysfakcji zarówno mentoro-
wanych, jak i mentorów. Okazuje się, 
że ten program spełnia oczekiwania 
w nim pokładane. Poziom satysfakcji 
jest bardzo wysoki. Blisko 90 proc. 
respondentów wypowiedziało się, 
że byli zadowoleni z programu i ten 
program spełnił ich oczekiwania. 
Jedną z cech tego programu jest to, że 
nasi podopieczni, nasi mentorowani 
nabierają odwagi do zmian, stają się 
bardziej otwarci na innych, stają się 
również bardziej świadomi siebie. Są 
to cechy dla przyszłych przywódców 
i bardzo mnie cieszy to, że bierzemy 
czynny udział w ich kształtowaniu – 
podsumowała Beata Staszków, prezes 
ZPPM. 
Konferencja podsumowująca piątą 
edycję programu była jednocześnie 
inauguracją szóstej odsłony. Na 
koniec uczestnicy spotkania wzięli 
udział w inspirującym wykładzie dr 
Agnieszki Taurogińskiej-Stich pt. 
„Świat wartości lidera w praktyce – 
sprawdzianem wielkości przywódz-
twa w organizacji”. 

Edyta Drzymała (mentee piątej edycji 
Programu Mentoringowego ZPPM)

ZPPM organizuje ten 
program od pięciu lat. 
Uczestniczą w nim fir-
my członkowskie. 
Mentorami w  na-
szym programie są 
doświadczeni mene-
dżerowie z regionu, 
a osobami mentoro-
wanymi, czyli „men-
tees” są pracownicy 
wyznaczeni przez fir-
my członkowskie do 
tego, aby rozwijać ich 
kompetencje. Jest to 
program, który jest 
bezpłatny dla firm 
członkowskich, ale 
również przyjmujemy 
firmy spoza związku, 
jeżeli są to firmy waż-
ne z punktu widzenia 
rozwoju naszego re-
gionu. Jak do tej pory, 
przez nasz program 
przewinęło się 96 
osób oraz 45 mento-
rów. Jest to duży suk-
ces. Jest to program 
dobrze zorganizowa-
ny, ustrukturyzowa-
ny. Mentorzy i men-
torowani otrzymu-
ją wsparcie. Oprócz 
tego, że spotyka-
ją się na spotkaniach 
indywidualnych to 
również uczestniczą 
w warsztatach, któ-
re budują ich kompe-
tencje. Zapraszamy 
do nas wszystkich, 
którzy chcieliby po-
świecić czas na roz-
wijanie kompeten-
cji młodych manage-
rów i firm członkow-
skich ZPPM i  mamy 
nadzieję, że będzie-
my go kontynuować 
przez najbliższe la-
ta. Jesteśmy w trak-
cie rekrutowania do 
szóstej edycji pro-
gramu. Serdecznie 
zapraszam. 

Beata Staszków
PREZES ZPPM
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„Naszym marzeniem jest tworzenie świata, w którym nie ma przemocy wobec dzieci i młodzieży…” – w dniach  
1-19 listopada w polkowickich szkołach i przedszkolach w ramach działań profilaktycznych zostały przeprowadzo-
ne zajęcia, które przyczyniły się do wzrostu  świadomości uczniów na temat zjawiska przemocy.

PM 2 PM 4

PM 6
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ZAJĘCIA Z ZAKRESU PRAW DZIECKA. PRACE PLASTYCZNE 
POD HASŁEM STOP PRZEMOCY

NIE ZABRAKŁO POMARAŃCZOWYCH UBRAŃ 

POWSTAŁ KALENDARZ KAMPANII, KTÓRY MIAŁ ZA ZADANIE ZWRÓCIĆ 
UWAGĘ NA PRZEMOC I JEJ ODMIANY

KAŻDE DZIECKO OTRZYMAŁO POMARAŃCZOWĄ 
WSTĄŻKĘ JAKO ZNAK UCZESTNICTWA I ZAANGA-

ŻOWANIA W KAMPANIĘ

ZAJĘCIA NA TEMAT BEZPIECZEŃSTWA,
 POSZANOWANIA GODNOŚCI, SZACUNKU 

DO SIEBIE I INNYCH

WARSZTATY TOLERANCJI I SZACUNKU ORAZ  
RADZENIA SOBIE ZE STRESEM I SZKODLIWYM  

NAPIĘCIEM EMOCJONALNYM

PRZEMOCY MÓWIMY STOP. DZIEŃ PRAW DZIECKA

DZIECI ROZMAWIAŁY NA TEMAT BAJKI TERAPEUTYCZNEJ
 PT. „LEW, DRAPUŚ… CZYLI O AGRESJI I PRZEMOCY”

SP 1

PM 3
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Tworzymy świat bez przemocy
Przez pierwszych 19 dni listopada każdego roku, na całym świecie, organizacje i instytucje pracujące z dziećmi, młodzieżą oraz rodzina-
mi mówią o szacunku, bezpieczeństwie czy wolności, prowadząc szereg działań w zakresie zapobiegania przemocy i krzywdzeniu dzieci 
i młodzieży. Przypominają i uczą o wartościach, które są ważne do prawidłowego rozwoju i dobrego funkcjonowania.  Każdego roku w li-
stopadzie angażują się polkowickie placówki.

Świetlica Środowiskowa Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Polkowicach, 
Klub Środowiskowy oraz placówki 
oświatowe z terenu gminy Polkowice 
od wielu lat biorą udział w kam-
panii 19 Dni Przeciwko Przemocy 
i Krzywdzeniu Dzieci i Młodzieży. 
- Symbolem kampanii jest poma-
rańczowa wstążka. Pomarańczowy, 
to kolor ostrzegawczy. Prowadzone 
dla dzieci i młodzieży działania mają 
ostrzegać, zwracać uwagę, uczyć wi-
dzieć więcej i lepiej - wyjaśnia Beata 
Puławska, dyrektor Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Polkowicach. Kolejny 
rok wyrażamy głośne „Tak dla ochro-
ny dziecka przed krzywdzeniem” - do-
daje.
W tym roku hasłem przewodnim było: 
„Mam serce i daję serce”. 
- Podczas tegorocznej akcji mieliśmy 
okazję wyjść poza teren świetlicy i to 
okazało się strzałem w dziesiątkę. 
Społeczeństwo było bardzo zainte-
resowane. Charakterystycznym ele-
mentem kampanii było serduszko, 
które chcieliśmy przekazać jako taką 
pozytywną ideę. Osoby dopytywały 
co to za wydarzenie, dlaczego to ser-
duszko? Można powiedzieć, że sukces 
został osiągnięty. Zakrzewiliśmy ele-
ment ciekawości wśród społeczeństwa 
– mówi Patrycja Haręzga, wychowaw-
ca Świetlicy Środowiskowej. 
W zajęciach świetlicowych zwrócono 
szczególną uwagę na rozmowy indy-
widualne i dyskusje grupowe w kole 
z psychologiem i socjoterapeutą. 
Przeprowadzono warsztaty motywu-
jące oraz podnoszące poczucie własnej 
wartości, jak również pozytywnego 
postrzegania siebie.
- Dobro dziecka odgrywa pierwszopla-
nową rolę we wszystkich działaniach 
podejmowanych przez Świetlicę 
Środowiskową. W trakcie kampanii 
wykazaliśmy, że wyrażanie sprzeciwu 
wobec przemocy ma niezwykłe zna-
czenie i wiele postaci, jedną z nich są 
różnorodne działania edukacyjne, któ-
re na pewno zaprocentują w przyszło-

ści – mówi Elżbieta Wawrynowicz, 
kierownik Świetlicy Środowiskowej. 
Dzięki aktywizacji środowiska lokal-
nego i działań u podstaw edukacja 
i profilaktyka nabierają silniejsze-
go wyrazu i mocy oddziaływania. 
Utwierdziliśmy się w przekonaniu, że 
warto jest częściej mówić innym dobre 
słowa i tym samym tworzyć ten świat 
lepszym – podkreśla.  
Oprócz zajęć warsztatowych, gdzie 
głównie rozmawiano, odzwierciedle-
niem przeżyć i emocji wewnętrznych 
są prace plastyczne. Stworzono świe-
tlicową żyrafę i dużo mówiono o ję-
zyku żyrafy, czyli o języku, w którym 

wykazujemy się zrozumieniem, nie 
oceniamy innych.
- Język żyrafy to język wolny od 
przemocy, od złych słów. Złe słowa 
zastąpiono dobrymi. Żyrafę ubrano 
w słowa, które powinny zakorzenić 
się w każdym z nas: miłość, szacunek, 
sumienność, dobroć, przyjaźń – wy-
jaśnia Katarzyna Trzebiatowska, wy-
chowawca Świetlicy Środowiskowej. 
- Temat  przemocy jest trudny i chcie-
liśmy do niego podejść jak najbardziej 
profesjonalnie, każdego dnia tworzy-
liśmy zajęcia tak, aby mieć narzędzie, 
które będzie nam pomagało, aby 
dzieci mogły się swobodnie otwierać. 

Próbowaliśmy znaleźć sposób, żeby 
uczestnicy sami z siebie opowiadali 
o kwestiach dla nich ważnych i często 
trudnych. Dzieci mogły brać udział 
w warsztatach piernikowych, mu-
zycznych, wokalnych, filmowych, fo-
tograficznych. Zajęciom wokalnym 
towarzyszył tegoroczny świetlicowy 
hymn kampanii „ Nie bój się chcieć!” 
Przyjechała do nas grupa, która pa-
sjonuje się rajdowymi samochodami. 
Wtedy dzieci oprócz samochodów 
mogły zobaczyć i poznać osoby, które 
mają taką ogromną pasję, było bardzo 
dużo pozytywnych emocji – dodaje 
z uśmiechem.

Dużym zainteresowaniem cieszyły się 
zajęcia z wykorzystaniem Magicznego 
Lustra, gdzie dzieci mogły przy pomo-
cy różnych zabawnych rekwizytów 
budować pozytywny obraz samego 
siebie. Podsumowaniem kampanii 
było nagranie kilku profilaktycznych 
filmików z udziałem wychowanków, 
którzy nie tylko wcielili się w rolę 
aktorów, ale również współtworzyli 
tekst i scenografię. Każdy dzień, był 
dla uczestników czasem, w którym 
mogli mówić o sobie, mówić z serca, 
mówić szczerze wiedząc, że są to bar-
dzo ważne tematy.

Martyna Szylko

Osoby doświadczające przemocy w rodzinie w przypadku wystąpienia sytuacji nagłej, interwen-

cyjnej, dynamicznej, w momencie gdy następuje eskalacja przemocy mogą, a świadkowie mają 

wręcz obowiązek, powiadomić Policję dzwoniąc pod numer alarmowy 112 lub 997.

W innym przypadku niż sytuacja nagła osoby doświadczające przemocy mogą zgłaszać się do Zespołu 

Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie. Zespół ma swoją siedzibę w Ośrodku 

Pomocy Społecznej przy ul. Lipowej 2. Można zgłaszać się  osobiście, telefonicznie pod numerami 

76 724 67 11 lub 530 580 914 

od poniedziałku do piątku w godz. 8-15

bądź na adres e-mail: e.olszewska@ops.polkowice.pl
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Maluchy dbają  
o mowę ojczystą
Przed swoimi rówieśnikami oraz komisją zaprezentowały się przed-
szkolaki z Przedszkola Miejskiego nr 2 „Słoneczko” w Polkowicach. 
Konkurs recytatorski pod hasłem „Piękna jest nasza mowa ojczysta” 
był okazją do prezentacji umiejętności artystycznych dzieci oraz po-
pularyzacji poezji dziecięcej.

Uczestnicy występowali 
w dwóch kategoriach wieko-
wych: dzieci młodsze 3-4 lata 
oraz dzieci starsze 5-6 lat. Jury 
w swojej ocenie brało pod uwa-
gę dobór repertuaru, interpre-
tację utworu oraz ogólny wyraz 
artystyczny. Mali artyści wyka-
zali się wspaniałymi umiejętno-
ściami recytatorskimi. Poziom 
prezentowanych wierszy był 
bardzo wysoki. 
- Gratuluję wszystkim przed-
szkolakom odwagi i zaanga-
żowania podczas występu. 
Życzę dalszych sukcesów. 
Podziękowania składam rodzi-
com za przygotowania dzieci 
do konkursu – mówi Elżbieta 
Kuświk, organizatorka kon-
kursu.
W kategorii 3-4 lata zwyciężyły: 
Lidia Nowak, Julia Kozioł oraz 
Gaja Błażków, a w kat. 5-6 lat 
wyłoniono po dwa I, II oraz 
III miejsca, zdobyli je: Oliwia 
Błażków, Urszula Jazienicka, 
Kajetan Kania, Aleksandra 

Szewczyk, Bruno Matuszak, 
Julia Romańczuk. Dodatkowo 
przyznano dwa wyróżnienia 
dla Matyldy Kośmider i Poli 

Majewicz. Każde dziecko 
otrzymało pamiątkowy dyplom 
i słodki upominek.

Martyna Szylko

Szlachetna 
paczka
Studenci Uczelni Jana Wyżykowskiego po raz kolejny będą wspie-
rać Szlachetną Paczkę. Tym razem swoją pomoc kierują do Pana 
Bartosza, który ma 53 lata, mieszka w małej miejscowości i żyje 
w bardzo skromnych warunkach, bez łazienki. 

Pan Bartosz jest osobą z nie-
pełnosprawnościami. W dzie-
ciństwie doznał bardzo wielu 
krzywd ze strony najbliższego 
otoczenia, co nie pozostało 
bez wpływu na jego rozwój. 
Obecnie nie ma już rodziny. 
Jego jedynym wsparciem była 
babcia, która odeszła. Pan 
Bartosz jest bardzo nieufny wo-
bec ludzi, nie utrzymuje relacji 
z innymi, ma ogromny dystans 
do wszystkich. Pan Bartosz 
otrzymuje rentę w wysokości 
700 zł, z czego po opłacaniu 
rachunków i zakupie leków, 
pozostaje 165 zł, za co trudno 
jest mu przeżyć. 
Koło Naukowe Pedagogów 
„Wolontariusze” postanowiło 
wesprzeć osobę w potrzebie 
i zorganizowało zbiórkę, któ-
ra potrwa do 10 grudnia 2022 
(sobota). Wszystkie dary moż-
na przynosić do siedziby UJW 

w Polkowicach, przy wejściu 
głównym na holu znajdują się 
oznaczone kartony. A jakie są 
potrzeby pana Bartosza?
Przede wszystkim trwała 
żywność: herbata, kawa, ryż, 
mąka, makaron, konserwy 
mięsne i rybne, owoce i warzy-
wa w puszkach, soki, woda, 
mleko itp. Niezbędne są tak-
że środki czystości: mydło, 
szampon, szczoteczka i pasta 
do zębów, proszek do prania, 
papier toaletowy, płyny uni-
wersalne itd. Niezwykle cenna 
będzie całoroczna odzież, np. 

dres spodnie i bluza, rozmiar 
M (pan jest szczupłej budowy) 
oraz poduszka, kołdra, pościel, 
ręczniki, koc. Ze szczególnych 
upominków, to radość Panu 
Bartoszowi sprawiłby zestaw 
kosmetyków. 
Wszystkich chętnych do za-
angażowania się w zbiórkę, 
zapraszamy do Uczelni Jana 
Wyżykowskiego w dni po-
wszednie do godziny 19, a tak-
że w dni weekendowe 26-27 
listopada i 10 grudnia.

UJW
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W Jędrzychowie na sportowo
Szkoła Podstawowa z Oddziałami Integracyjnymi i Specjalnymi w Jędrzychowie poszukuje nowych ciekawych metod pracy z uczniami. 
Placówka przystąpiła do I edycji programu grantowego „Sport na Start”, którego celem jest kształtowanie u dzieci i młodzieży nawyku 
aktywnego wypoczynku i promowanie zdrowego stylu życia. Pozwoliło to na organizacje wielu nowatorskich zajęć dla dzieci.

„Zdrowo, bo sportowo” to autorski 
projekt napisany przez Annę Czajkę 
i Annę Kulczyk. Obie panie zostały 
koordynatorkami projektu i skutecz-
nie zachęciły dzieci do wzięcia w nim 
udziału.
W ramach projektu odbyły się 
warsztaty z trenerem piłki nożnej, 
Bartłomiejem Osiadłym, podczas 
których dzieci uczyły się technik pił-
karskich wykorzystywanych podczas 
meczu.  Zainteresowaniem cieszyły 
się także warsztaty tenisa ziemnego, 

prowadzone przez trenera – Tomasza 
Kiemonę. Zajęcia w szkolnej sali 
gimnastycznej, a także na korcie 
w Polkowicach bardzo się dzieciom 
podobały.
– Zarówno warsztaty gry w piłkę noż-
ną, jak i tenisa ziemnego wzbudziły 
zainteresowanie u dzieci – relacjonuje 
Anna Czajka, koordynatorka projektu. 
– Cieszymy się, że w ramach realizacji 
projektu zakupiliśmy sprzęt sportowy, 
w szczególności rakiety, dzięki czemu 
będziemy mogli prowadzić zajęcia 

w szkole nawet po zakończeniu pro-
jektu.
Oprócz rakiet do gry w tenisa pla-
cówka wzbogaciła się o podkładki 
balansujące i dyski sensoryczne z my-
ślą o zajęciach dla uczniów o szcze-
gólnych potrzebach edukacyjnych. 
Zajęcia z nimi odbyły się w oddziałach 
specjalnych. Uczniowie mieli okazję 
wykonać ćwiczenia, które doskonalą 
świadomość własnego ciała, rozwi-
jają koordynację ruchową i poczucie 
równowagi oraz stymulują sensorykę.

– W najbliższym czasie odbędą się 
turnieje koszykówki i siatkówki oraz 
konkurs wiedzy o zdrowym stylu ży-
cia. Zaplanowane są również zajęcia 
z wykorzystaniem skakanek z liczni-
kiem, które szkoła zakupiła z grantu – 
dodaje Anna Kulczyk, koordynatorka 
projektu.
Program przewiduje nie tylko zajęcia 
sportowe ale także promuje zdrowy 
styl życia. Jednym z takich działań 
były zajęcia z pielęgniarką szkolną do-
tyczące profilaktyki wad kręgosłupa. 
W trakcie zajęć uczniowie utrwalali 
wiadomości, w jaki sposób powinni 
siedzieć przy ławce szkolnej i biurku,  
a także jak prawidłowo nosić plecak.
– Projekt, który realizuje szkoła, ma 
szeroki wachlarz zajęć i działań pro-
filaktycznych. Oprócz profilaktyki 
wad kręgosłupa będą również zajęcia 
z dietetykiem – wymienia Adrianna 
Berling, pielęgniarka szkolna. Zajęcia 
o zdrowej żywności są cyklicznie pro-
wadzone przez Annę Skwiercz – wy-
chowawczynię oddziału przedszkolne-
go. Najmłodsi przygotowują zdrowe 
potrawy.
Szkoła otrzymała dofinansowanie 
w kwocie 11 900 zł. Organizatorem 
konkursu grantowego jest Fundacja 
BGK z siedzibą w Warszawie.

Dariusz Szymacha
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Udział naszej szkoły 
w programie gran-
towym „Sport na 
Start”, umożliwił za-
kup sprzętu sporto-
wego i specjalistycz-
nego do realizacji 
zajęć, warsztatów 
z myślą o promowa-
niu zdrowego sty-
lu życia i aktywno-
ści fizycznej wśród 
naszych uczniów – 
podkreśla Justyna 
Wojciechowska,  
dyrektor szkoły.

Justyna Wojciechowska
DYREKTORKA SP JĘDRZYCHÓW

EDUKACJA
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Złóż wniosek, odbierz dopłatę 
Tylko do końca listopada Ośrodek Pomocy Społecznej w Polkowicach przyjmuje wnioski na dodatek dla gospodarstw domowych z tytułu 
wykorzystywania niektórych źródeł ciepła.

Dodatek dla gospodarstw domowych 
przysługuje osobie w gospodarstwie do-
mowym, w przypadku gdy głównym źró-
dłem ciepła gospodarstwa domowego jest:
1. kocioł na paliwo stałe, kominek, koza, 
ogrzewacz powietrza, trzon kuchenny, pie-
cokuchnia albo piec kaflowy na paliwo sta-
łe, zasilane peletem drzewnym, drewnem 
kawałkowym lub innym rodzajem biomasy
2. kocioł gazowy zasilany skroplonym ga-
zem LPG
3. kocioł olejowy
Warunkiem koniecznym do uzyskania 
dodatku dla gospodarstwa domowe-
go jest  zgłoszenie źródła ogrzewania 
do Centralnej Ewidencji Emisyjności 
Budynków.
Wnioski zgłoszone lub wpisane do central-
nej ewidencji emisyjności budynków do 
dnia 11 sierpnia 2022 r., albo po tym dniu, 
w przypadku głównych źródeł ogrzewania 
wpisanych lub zgłoszonych po raz pierw-

szy do centralnej ewidencji emisyjności 
budynków.
Dodatek otrzymają również gospodarstwa 
domowe, którym wcześniej została wyda-
na decyzja odmowna z powodu  braku 
wpisu źródła ogrzewania do Centralnej 
Ewidencji Emisyjności Budynków 
(CEEB).
Przez gospodarstwo domowe rozumie się:
1. osobę fizyczną samotnie zamieszkującą 
i gospodarującą (gospodarstwo domowe 
jednoosobowe)
2. osobę fizyczną oraz osoby z nią spokrew-
nione lub niespokrewnione pozostające 
w faktycznym związku, wspólnie z nią za-
mieszkujące i gospodarujące (gospodar-
stwo domowe wieloosobowe)
Na potrzeby składania wniosków o wypła-
tę dodatku dla gospodarstw domowych 
przyjmuje się, że:
1. jedna osoba może wchodzić w skład 
tylko jednego gospodarstwa domowego

2. gospodarstwo domowe może otrzymać 
dodatek z tytułu wykorzystania wyłącznie 
jednego źródła ciepła
W przypadku gdy wniosek o wypłatę do-
datku dla gospodarstw domowych złożono 
dla więcej niż jednego gospodarstwa do-
mowego mających ten sam adres miejsca 
zamieszkania, dodatek zostanie przyznany 
wszystkim gospodarstwom domowym, za-
mieszkującym w odrębnych lokalach, ma-
jącym jeden i ten sam adres zamieszkania, 
jeśli źródłem ogrzewania jest oddzielne lub 
współdzielone źródło ciepła.
Jednorazowy dodatek dla gospodarstw 
domowych wyniesie:
• 3000 zł – w przypadku gdy głównym 
źródłem ciepła jest kocioł na paliwo stałe 
zasilany peletem drzewnym albo inny ro-
dzajem biomasy, z wyłączeniem drewna 
kawałkowego;
• 1000 zł – w przypadku gdy głównym 
źródłem ciepła jest kocioł na paliwo sta-

łe, kominek, koza, ogrzewacz powietrza, 
trzon kuchenny, piecokuchnia albo piec 
kaflowy na paliwo stałe, zasilane drewnem 
kawałkowym;
• 500 zł – w przypadku gdy głównym źró-
dłem ciepła jest kocioł gazowy zasilany 
skroplonym gazem LPG;
• 2000 zł – w przypadku gdy głównym źró-
dłem ciepła jest kocioł olejowy.

UWAGA!
Dodatek dla gospodarstw domowych 
nie przysługuje gospodarstwom domo-
wym objętym pozytywnie rozpatrzonym 
wnioskiem o wypłatę dodatku węglowe-
go, o których mowa w art. 2 ust. 1 ustawy 
z dnia 5 sierpnia 2022 r. o dodatku węglo-
wym.
Nabór wniosków
Dla mieszkańców gminy Polkowice na-
bór wniosków realizuje Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Polkowicach w terminie do 

dnia 30 listopada 2022 r.
Wnioski złożone po dniu 30 listopada 2022 
r. pozostawia się bez rozpoznania.
Wniosek można złożyć:
• tradycyjnie w formie papiero-
wej w Ośrodku Pomocy społecznej 
w Polkowicach, ul. Lipowa 2, pok nr 13, 16
• elektronicznie za pomocą środków ko-
munikacji elektronicznej, wniosek ten 
opatruje się kwalifikowanym podpisem 
elektronicznym, podpisem zaufanym albo 
podpisem osobistym.
Wzór wniosku o wypłatę dodatku dla 
gospodarstw domowych z tytułu wyko-
rzystania niektórych źródeł ciepła okre-
śla Rozporządzenie Ministra Klimatu 
i Środowiska z 20.09.2022 r. (Dz.U z 2022 
r. poz. 1967).

Wnioski do pobrania na stronie gminy.

Roman Tomczak

Spółdzielnia Mieszkaniowa „Cuprum” 
w Polkowicach, ul. Kolejowa 24A ogłasza 
przetarg na: 

„Nawodnienie instalacji suchych pionów 
w budynkach wysokich przy ul. Miedzianej 
4-6 i 7-9 należącym do zasobów Spółdzielni 
Mieszkaniowej „Cuprum” w Polkowicach”                                                 

Termin składania ofert:   09.12.2022r.  do  
godz. 10.°°
Termin realizacji zamówienia:  15.12.2022r.  
Do  15.07.2023r.

Warunki szczegółowe przetargu oraz spe-
cyfikację przetargową można uzyskać bez-
płatnie 
w Dziale Technicznym Spółdzielni 
Mieszkaniowej „Cuprum” w godz. od 8.°° 
do 15.°°  tel.   76 746-18-66.

Kryteria oceny ofert i ich znaczenie:    cena 
oferty netto   -   100%

Otwarcie ofert nastąpi w siedzibie 
Spółdzielni Mieszkaniowej „Cuprum” 
Polkowice ul.Kolejowa24A -  sala narad 
w dniu  09.12.2022 do godz.10:15

W przetargu mogą wziąć udział oferenci, 
którzy spełniają  określone wymagania:
1.     Wniosą wymagane wadium w wyso-
kości 20.000,00 zł (słownie: dwadzieścia 
tysięcy złotych)
2.    Posiadają doświadczenie w zakresie wy-
konywania prac odpowiadających charak-
terem zakresowi robót zawartemu w specy-
fikacji przetargowej.
3.     Spełniają warunki opisane w specyfika-
cji przetargowej. 

Termin związania ofertą wynosi 30 dni od 
daty wyznaczonej na złożenie oferty.

OGŁOSZENIA URZĘDOWE

Radni pełnią dyżur we wtorki od godziny 
16.00 do 17.00 w pokoju nr 203 Ratusza.

76 75 92 096

29.11.2022
WIESŁAW WABIK
06.12.2022
IRENEUSZ TRACZYK

DYŻURY 
RADNYCH 

RADY 
MIEJSKIEJ

Urząd Gminy Polkowice informuje, iż na 
tablicy ogłoszeń ul. Rynek 19 oraz na stro-
nie internetowej urzędu https://polkowi-
ce.eu, w Biuletynie Informacji Publicznej 
https://bip.polkowice.eu zamieszczono 
wykaz nieruchomości przeznaczonej do 
sprzedaży i dzierżawy:
1. Sprzedaż nieruchomości: 
-  działka nr 625/25 o pow. 40 m2  obręb 4 
miasta Polkowice
/sprzedaż z przeznaczeniem na poprawę 
warunków zagospodarowania  nierucho-

mości przyległej/
2. Dzierżawa nieruchomości:
- część działki nr 168/3 o pow. 125 m2 ob-
ręb 1 miasta Polkowice    
/dzierżawa z przeznaczeniem na poprawę 
warunków zagospodarowania nierucho-
mości przyległej/  
Informacje na temat ogłosze-
nia można uzyskać w Wydziale 
Planowania Przestrzennego, Geodezji  
i Nieruchomości, ul. Rynek 19, pok. 10,  
tel. (076) 72 46 785.

Urząd Gminy Polkowice informuje, iż 
na tablicy ogłoszeń – ul. Rynek 19 oraz 
na stronie internetowej urzędu pod ad-
resem: www.polkowice.pl, w Biuletynie 
Informacji Publicznej pod adresem: www.
bip.ug.polkowice.pl  zamieszczono wykaz 
następującej nieruchomości przeznaczo-
nej do oddania w dzierżawę:
-  lokal  użytkowy o pow.264,97 m2  w tym 
piwnica 41,87 m2  położony w granicach 
działki nr 140/1 obręb 1 Polkowice  przy   
ul. Głogowskiej 11 A w  Polkowicach  z  

przeznaczeniem  na  działalność handlo-

wo-usługową ( z wyłączeniem działalności 

gastronomicznej ),  dzierżawca zostanie 

wyłoniony                    w drodze przetargu.

Informacje na temat ogłosze-

nia można uzyskać w Wydziale 

Planowania Przestrzennego, Geodezji 

i Nieruchomości, ul. Rynek 19, pok. 10,  

tel.(076) 72 46 783

GRUPA AA
ul. Lipowa 1 Ośrodek Pomocy Społecznej (piwnica)

spotkania zamknięte
czwartek:

pora zimowa – godz. 18.00
pora letnia – godz. 19.00

GRUPY RODZINNE AL-ANON
spotkania poniedziałek – godz. 18.00

Burmistrz Polkowic informuje, że mieszkańcom Gminy Polkowice udzielane są

bezpłatne porady prawne w zakresie dochodzenia roszczeń 
z tytułu występowania szkód górniczych.

Porad udziela radca prawny Robert Kurowski, który przyjmuje w siedzibie Kancelarii 
Radców Prawnych QLQ H. Bucyk, P. Kaliciak, R. Kurowski sp. j. Oddział w Polkowicach, ul. 
Kilińskiego 6,  w każdy wtorek, środę i czwartek w godzinach 8.00 – 10.00. Sekretariat radcy 

prawnego czynny codziennie od poniedziałku do piątku w godz. 8.00. – 15.00, nr telefonu  
76/845-40-42.
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Bezpiecznie na Miedziankę

Ogrody ROD Miedzianka 
to miejsce odpoczynku 
ponad tysiąca 
mieszkańców Polkowic. 
Są one usytuowane 
w południowej części 
miasta, najdalej ze 
wszystkich okalających 
miejscowość działek 
ogrodowych. Jako 
nowy zarządca drogi, 
powiat polkowicki 
zadba o bezpieczeństwo 
użytkowników tego 
miejsca.   

Ogrody te są pielęgnowane z pokole-
nia na pokolenie od niemal 40 już lat. 
Odległość od miasta, cisza, spokój 
mogą być atutem, jednak to także kło-
pot dla wielu osób starszych i niesko-
munikowanych.      W tej kadencji, dzięki 
działaniom gminy Polkowice, udało się 
doprowadzić linię autobusową w to 
miejsce. Żółte autobusy dojeżdżają 
wprost pod działki, co znacznie ułatwia 
dotarcie mieszkańcom. Kolejnym kro-
kiem, który poprawił skomunikowanie 
z ROD było usytuowanie tam stacji 
Polkowickiej Szprychy, czyli rowerów 
miejskich, które z roku na rok cieszą 
się coraz większym zainteresowaniem.  
W wyniku spotkań i rozmów z właści-
cielami ogrodów oraz informacji jaką 
przekazała Prezes ROD Miedzianka 
– „iż od lat wnioskowali do wojewódz-
twa o wykonanie tam przejścia dla 
pieszych”,  podjęliśmy decyzję, aby na 

ruchliwej drodze przecinającej trakt od 
miasta do działek powstało bezpiecz-
ne, doświetlone przejście dla pieszych.  
Wzdłuż drogi zaplanowaliśmy także ok. 
400m ścieżki rowerowej, która stworzy 
swoisty pierścień rekreacyjny okalają-
cy zielone tereny, prowadzący m.in. 
do niedawno zrewitalizowanej  części 
Glinianek - mówi Jan Wojtowicz, wi-
cestarosta.

Przypomnijmy, że część drogi woje-
wódzkiej 331 powiat przejął niespełna 
rok temu w ramach zawartego porozu-
mienia. Wystarczył jeden sezon dział-
kowiczów, by nowy zarządca drogi 
dostrzegł         i zareagował na problem. 
Jesteśmy w trakcie tworzenia doku-
mentacji technicznej, w wyniku której 
powstanie m.in. projekt ścieżki rowe-
rowej oraz bezpiecznego przejścia dla 

pieszych łączącego ROD Miedzianka 
z miastem. 
To inwestycja, na którą czekało wie-
lu, ponieważ jak wynika z informacji 
od Pani Haliny Sosnowskiej, Prezesa 
ogrodów, to miejsce odwiedzają setki 
sympatyków spędzania wolnego cza-
su na łonie natury. Odbywają się tu 
także liczne warsztaty przyrodnicze 
czy pszczelarskie dla uczniów szkół 

i przedszkoli. 
Dokumentacja techniczna będzie zre-
alizowana do czerwca, natomiast po 
uzyskaniu wszystkich niezbędnych 
zgód i środków, realizację inwestycji 
zaplanowano na drugą połowę przy-
szłego roku.

Magdalena Mikołajewska

NADESŁANE PRZEZ POWIAT POLKOWICKI
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POLKOWICE W OBIEKTYWIE

Świętowaliśmy Niepodległość
Wspólnota, wolność, demokracja - polkowiczanie tłumnie uczestniczyli 
w obchodach 104. rocznicy odzyskania przez Polskę niepodległości

Wyjątkowo, w tym roku, dwukrotnie mogliśmy 
odśpiewać hymn narodowy, a pod niebem za-
wisły dwie białoczerwone flagi. Jedna w sercu 
miasta przy Ratuszu, a druga na nowym maszcie 
przy pomniku Marszałka Józefa Piłsudskiego.
Flagi trafiły do Polkowic za sprawą udziału 
w projekcie, organizowanym przez kancelarię 
Premiera RP „Pod Biało-Czerwoną”.
W patriotyczny nastrój zgromadzonych  
w polkowickim Rynku wprowadził niezastą-
piony Chór  Cantabile pod batutą pani dyrygent  
Joanny Kący.
W uroczystościach pod patronatem starosty 

polkowickiego Kamila Ciupaka oraz burmistrza 
Polkowic Łukasza Puźnieckiego udział wzięli: 
Górnicza Orkiestra ZG Polkowice-Sieroszowice, 
klasa mundurowa z ZS Polkowice, funkcjonariu-
sze Straży Pożarnej i Straży Miejskiej, zaproszeni 
goście oraz przede wszystkim mieszkańcy.
Po oficjalnej części na wszystkich czekały też do-
datkowe atrakcje, jak pokaz sprzętu wojskowego, 
gorąca grochówka i bigos, pyszne ciasto, polonez 
w wyjątkowym wykonaniu.

Było patriotycznie, pysznie i wesoło!!!
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Polkowiczanki  
w gronie najlepszych
Młodzi kolarze MKS Polkowice zostali uhonorowani przez 
Dolnośląski Związek Kolarski.

W Ślężańskim Ośrodku Kultury Sportu 
i Rekreacji w Sobótce odbyło się uroczyste pod-
sumowanie sezonu kolarskiego 2022 na Dolnym 
Śląsku.
Podczas Gali uhonorowane zostały nasze dwie 
młode zawodniczki: Natalia Gacek (zwyciężczyni 
challenge’u DZKol młodziczek w kolarstwie toro-
wym i trzecia zawodniczka challenge’u w kolar-
stwie szosowym) oraz Laura Bartkowiak (druga 
zawodniczka w challenge’u DZKol młodziczek 
w kolarstwie torowym).
W gronie zawodników i zawodniczek z Dolnego 
Śląska sklasyfikowanych w challenge’u DZKol. 
znaleźli się także pozostali kolarze MKS 
Polkowice.

kat. młodzik /szosa/- 8. Adam Drozdowski, 22. 
Tomasz Sienkiewicz
kat. junior młodszy /szosa/- 7. Szymon Bęben, 
13. Jakub Kielin
kat. młodzik /tor/- 11. Adam Drozdowski, 13. 
Tomasz Sienkiewicz
kat. młodzik /MTB/ – 12. Adam Drozdowski, 36. 
Tomasz Sienkiewicz, 40. Konrad Kolanowski, 42. 
Oliwier Michalski, 43. Damian Olszewski
kat. młodziczka /MTB/- 9. Laura Bartkowiak, 10. 
Natalia Gacek, 12. Zuzanna Grejć

Janusz Pytlak/MKS Polkowice
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Szachowa szlachetność
Gra w szachy jest sportem ogólnorozwojowym. Polega na zdolności pracy mózgu. Opanowanie i spokój połączone z logicznym myśleniem, 
to cechy dobrego szachisty. O działalności sekcji szachowej w Polkowicach opowiada opiekun grupy, wielokrotny mistrz Polski i między-
narodowy Przemysław Skalik, z którym rozmawia Ryszard Flisiewicz.

Nie chcę panu lat wypomi-
nać, ale z tego, co wiem, 
to z szachami jest pan 
związany ponad 30 lat. 
Jak to się zaczęło? Czy 
to tradycja rodzinna? 

W szachy grali mój dziadek i tata. Ja 
rozpocząłem przygodę z szachami 
w wieku 11 lat, od zwykłego szkolnego 
turnieju. Potem zapisałem się do sekcji 
szachowej. I dalej już poszło.    

Co należy zrobić, żeby 
zostać szachistą? Czy tego 
można się nauczyć? Czy po 
prostu trzeba mieć talent?

Aby zostać szachistą trzeba nauczyć 
się podstawowych zasad gry i roze-
grać pierwszą partię szachową. To 
wystarczy nam do tego, aby traktować 
szachy jako dobrą rozrywkę i sposób 
na spędzenie wolnego czasu. Jeśli 
jednak chcemy startować w zawo-
dach i walczyć o najwyższe miejsca, 
musimy poświęcić sporo czasu i pra-
cy. Po rozegraniu większej ilości partii 
zobaczymy, czy mamy do tego talent. 
Żeby zostać dobrym graczem, trzeba 
przegrać setki partii.

Jakie najważniejsze cechy 
powinien mieć szachista? 

Czynników wpływający na dobrego 
szachistę jest wiele. W skrócie można 
powiedzieć, że opanowanie, spokój 
i samozaparcie to najważniejsze ce-
chy szachisty, u którego gra wyrabia 
wytrzymałość, odporność na stres, 
umiejętność koncentracji i siłę woli.

Prowadzi pan sekcję sza-
chową w klubie „Górnik” 
Polkowice. Sekcja się rozwi-
ja. Ma pan pod opieką trzy 
grupy zawodników. Czy to 
oznacza, że chętnych do gry 
w szachy ciągle przybywa?

Chciałem podziękować klubowi 
„Górnik” Polkowice, że stworzył 
warunki do rozwoju i nauki szachów 
oraz koordynatorowi sekcji panu 
Jarosławowi Wernerowi. Faktycznie 
widać wyraźny wzrost zainteresowa-
nia grą w szachy. Z każdym rokiem 
przybywa nowych adeptów tej kró-
lewskiej gry. I to cieszy.

W większości w szachy 
grają chłopcy, a co z dziew-
czętami? Czy to nie jest 
sport dla tej grupy osób?

Trudno powiedzieć. W rozmowach 
przeprowadzonych przeze mnie 
z dziewczętami, twierdzą one, że gra 
jest zbyt skomplikowana i już na sa-
mym starcie rezygnują z podjęcia ja-
kichkolwiek prób zaznajomienia się 
z szachami. Myślę jednak, że młode 
dziewczyny mają bardziej ugodowe 
charaktery. Chłopcy mają silniejszą 
skłonność wchodzenia w konflikty. 
W szachach chodzi wszak o to, aby 
zaatakować i pokonać przeciwnika. 
Jak ktoś kiedyś powiedział: „Szachy 
to wojna rzeźbiona w drewnie”.

Po kilku latach funkcjono-
wania sekcji szachowej ma 
pan w swojej grupie kilku 
wybitnych zawodników, 
którzy dobrze rokują na 
przyszłość. Mam tu na my-
śli: Kacpra Wernera, Mar-
cela Miśka i Maksymiliana 
Janeczka. Dwaj ostatni 
awansowali w tym roku do 
Mistrzostw Polski Junio-
rów. Jakie mają oni szanse, 
żeby osiągnąć w przyszłości 
pana mistrzowski poziom?

Ja rozpocząłem przygodę z szacha-
mi w wieku 11 lat. Maksymilian ma 
teraz 9 lat i sukcesy za sobą. Marcel 
ma 11 i na ostatnim turnieju zrobił 
normę na I kategorię. To są poziomy, 
do których ja dochodziłem parę lat 
i byłem dużo starszy. Kacper (18 lat) 
jest teraz w najlepszym wieku do zro-
bienia największych postępów. Droga 
do sukcesów jest przed nimi otwarta. 

Czy łatwiej się gra w szachy 
w wieku kilkunastu lat? 
Czy to nie ma znaczenia?

Szachy to dyscyplina sportu dla 
wszystkich grup wiekowych. W każ-
dym wieku coś z szachów zyskujemy. 
Młodzi uczą się cierpliwości, dorośli 
towarzysko spędzają czas wolny, 
a seniorzy gimnastykują głowę i od-
mładzają umysł. 

W jakich szachach się 
specjalizujecie? Wiem, 
że gra w szachy jest kla-
syczna a także błyska-
wiczna. Jaką grę preferują 
pana podopieczni?

Nie mamy tutaj specjalizacji. Szachy 
klasyczne, to rozgrywka z długim cza-
sem do namysłu. Jedna partia może 
trwać do 4-5 godzin. Najlepiej pokazu-
je poziom naszych umiejętności. Tym 
tempem rozgrywa się najważniejsze 
imprezy szachowe. Szachy szybkie 
i błyskawiczne głównie wspomagają 
proces przygotowawczy zawodnika 
do ważnych zawodów. Są również 
formą przeprowadzania jedno lub 
dwudniowych turniejów szachowych.

W szachy można grać 
praktycznie przez cały 
rok. Co czeka was jeszcze 
w tym roku? Jakie będą 
najważniejsze starty i jakie 
cele sobie wyznaczacie?

To już jest prawie koniec roku. Przed 
nami raczej turnieje szachów szybkich 
z różnych okazji. Prawdziwe turnie-
je, z poważną rangą, rozpoczną się 
w przyszłym roku.

To czego na koniec naszej 
rozmowy można życzyć 
szachistom? O kontuzję ra-
czej trudno w tym sporcie? 
Ale pozytywne myślenie 
zawsze może się przydać? 

Jak powiedział ostatnio nasz najlep-
szy szachista Jan Krzysztof Duda: 
„Szachy są sportem ogólnorozwojo-
wym, trzeba pamiętać, że głównym 
narzędziem jest mózg, ale on wymaga 
sprawności całego ciała oraz energii. 
Budowanie wytrzymałości i zdolności 
pracy mózgu na najwyższych obro-
tach przez dłuższy czas, to podstawa 
sukcesu. Wszystkim szachistom ży-
czymy zawsze pomyślnych rozgrywek.
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Z okazji Barbórki, gór-
niczego święta któ-
re jak żadne inne spa-
ja i  łączy wszystkich 
mieszkańców gminy 
Polkowice – Serca Za-
głębia Miedziowego, 
składam na ręce całej 
Górniczej Braci najser-
deczniejsze życzenia 
zdrowia, bezpiecznej 
i spokojnej pracy oraz 
życiowego powodze-
nia. Dziękuję Wam za 
Waszą trudną i niebez-
pieczną, ale jakże po-
trzebną pracę, bez któ-
rej ekonomiczny i spo-
łeczny krajobraz na-
szej gminy nie byłby 
taki sam. Niech szczę-
ście i pomyślność go-
ści w Waszych rodzi-
nach, niech spełniają 
się Wasze plany i am-
bicje, a przyszłość niech 
przyniesie Wam same 
dobre dni. Barbórka to 
także dzień szczegól-
nego zawierzenia ca-
łego górniczego stanu 
opiece Waszej patron-
ki. Niech zatem święta 
Barbara zawsze wspie-
ra Was we wszelkich 
wyzwaniach i otacza 
swoją opieką. Tej nie-
dzieli będziemy wspól-
nie oddawali cześć eto-
sowi górniczego tru-
du, spotykając się na 
uroczystościach bar-
bórkowych przy po-
mniku „Górnikom Pol-
skiej Miedzi”, na które 
już teraz zapraszam.  
Szczęść Boże!

Łukasz Puźniecki
BURMISTRZ POLKOWIC

Barbórka w Sercu Zagłębia Miedziowego
 
Mimo, że centralne obchody barbórkowe w tym roku będą organizowane w Lubinie, w Polkowicach 
również szykuje się feta. 4 grudnia w polkowickim rynku szykuje się masa atrakcji. Szczegóły na 
plakacie. Wspólnie z burmistrzem Polkowic Łukaszem Puźnieckim serdecznie zapraszamy.


